
L'Ajuntament i el Ministeri d'lndústria signaran un conveni per dos anys que a torga 
2 milions d'euros en subvencions i 12 milions d'euros en concepte de credit 

L:Equip de Govern (PSOE i PVI) defensa la seua ubicació a les Soterranyes (a la foto) i el PP, 
vora la N-238. El BLOC sospesa avui dissabte en assemblea els pros i els contres de les dos 
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El Gobierno de Madrid, en uno de 
los últimos Consejos de Ministros ha 
autorizado la licitación de las obras 
de la nueva variante de la carretera 
nacional 340 en su tramo desde 
Peníscola a Vinarós y ha remitido al 
Ayuntamiento los planos de su trazado 
y la relación de fincas afectadas 
por la obra. Esta documentación 
está expuesta en el salón de plenos 
del Ayuntamiento, en los Servicios 
Técnicos y en la Biblioteca Pública 
Municipal de la calle del Pilar. La 
cosa ya va en serio porque, a finales 
de mes, el Ministerio de Fomento 
tiene previsto levantar las actas de 
ocupación a todos los propietarios de 
fincas afectadas. 
En otra de sus recientes mani
festaciones radiofónicas el portavoz 
del Principal Partido de la oposición 
comentó el . descontento de los 
miembros de la Cámara Local Agraria 
que fueron consultados en relación 
con el trazado de la variante, a los 
que se les pidió un informe que dio 
lugar a una moción en un pleno 
de la anterior legislatura, pidiendo 
que el trazado de la nueva variante 
transcurriera pegado a la autopista A-
7. Según él, la causa del descontento 
vino por el hecho de haber desistido 
de la petición de desplazar el trazado 
admitiéndolo tal como lo planteaba 
el Ministerio, sin haber informado de 
ello a la Cámara Agraria. Dijo además 
que éste era un asunto politizado 
porque, al anterior alcalde Balada y 
al actual Romeu, pese al retraso de la 
obra, ninguna asociación les planta 
cruces ni les contabiliza los muertos 
en los puntos negros de la N-340 a 
su paso por nuestro término, o por 
lo de la partición de la finca "del 
carrer major" para la nu~va ciudad 
deportiva que propone el PP. 

El anteproyecto con el trazado 
finalmente adoptado viene de la 
época del segundo mandato del 
señor Aznar y ha sido continuado 
por el actual Gobierno socialista. El 
ex alcalde Moliner había aceptado el 
trazado inicial. Desconocemos qué 
conversaciones y pactos mantuvo el 
último alcalde del PP con el Ministerio. 
Algo tuvo que haber, porque eso 
sería lo único que podría justificar la 
barbaridad de comprar la finca "del 
carrer major" pese a su afección, para 
colocar allí su ciudad deportiva. 
El entonces alcalde de Benicarló 
don Jaime Mundo (PP) inicialmente 
también estaba de acuerdo con el 
trazado, pero tras las movilizaciones 
de sus colectivos agrarios cambió 
de opinión y solicitó que la variante 
discurriera junto a la autopista A?, 
para que esta nueva carretera no 
fraccionara su término municipal 
atravesando y partiendo fincas en 
plena explotación agrícola. Resulta 
curioso que los dirigentes del PP 
de nuestra comarca vieran y sigan 
viendo los inconvenientes que pueda 
ocasionar la variante pero no los que 
generaría el transvase del Ebro; sin 
lugar a dudas, mucho ... , pero que 
mucho más impactantes que los de 
una variante. 
La opinión del Ayuntamiento de 
Alcanar fue similar y también solicitó 
desplazar la variante junto la autopista, 
mientras que el de Sant Caries, que no 
quería ver alejarse la carretera, solicitó 
que no se modificara el trazado 
inicial. 
El Ayuntamiento de Peníscola no puso 
ninguna objeción ya que la variante 
discurre más o menos por el mismo 
trazado de la actual N-340. 
Fue Javier Balada, ya como alcalde, 
quien tras consultar a la Cámara 

Local Agraria y en solidaridad con los 
Ayuntamientos vecinos de Benicarló 
y de Alcanar, se sumó también a la 
petición de desplazar el trazado junto 
a la autopista. Era lo lógico para que 
el trazado de la variante continuase 
siendo recto. 
El Ministerio de Fomento contestó 
a los Ayuntamientos diciendo que 
modificar el trazado a estas alturas 
representaba tener que hacer nuevo 
proyecto, un nuevo informe de 
impacto medioambiental, etc., y 
establecerdotacionespresupuestarias 
para poder cubrir estos nuevos gastos. 
Pero lo peor era que el desacuerdo 
implicaría un nuevo retraso y, en 
consecuencia, más muertes en los 
puntos negros y más cruces a plantar 
en la carretera 
Por esta principalísima razón, el 
equipo de gobierno anterior, con 
Javier Balada de alcalde, finalmente 
decidió aceptar el trazado tal como lo 
había propuesto el Ministerio. Puede 
que Juan Bautista Juan tenga razón 
y entonces no se le diese ninguna 
explicación a la Junta Local Agraria 
sobre el cambio de posición. Si 
realmente fue así pedimos disculpas 
por los modos, pero no por la decisión 
que entonces consideramos y ahora 
seguimos considerando como la más 
correcta y realista. 
Que el Ayuntamiento de Vinarós 
aceptara mantener el trazado 
original no nos valió para nada. El 
proyecto continuaría bloqueado ya 
que el Ayuntamiento de Benicarló, 
gobernado por el PP. se mantuvo en su 
petición de desplazar el trazado. Esta 
situación cambió con el nuevo alcalde 
socialista Enrique Escuder que, tras 
consensuado con los propietarios 
afectados, finalmente aceptó el 
trazado original propuesto por el 
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Ministerio, con lo cual, a mediados 
del 2006 se pudo desbloquear el 
proyecto permitiendo avanzar en su 
desarrollo hasta la situación actual. 
Don Juan Bautista Juan y todos los 
vinarocenses deben tenerlo muy 
claro: nosotros no nos alegramos 
en absoluto de que el trazado de 
la variante atraviese, parta en dos e 
inutilice los terrenos adquiridos por el 
ex alcalde Moliner para la construcción 
de su ciudad deportiva. 
De esta brillante gestión son los del 
PP los únicos responsables, como 
también lo serán del descalabro 
económico que pudiera causarnos 
una posible sentencia desfavorable, 
en relación a la demanda interpuesta 
por el antiguo propietario de la finca; 
aquel señor que, según el ex alcalde 
Moliner, le engañó. 
Es un hecho irrefutable el que 
cuando el señor Moliner adquirió 
la finca y la recalificó, el trazado del 
proyecto inicial del Ministerio de 
Fomento ya la atravesaba y, aun 
así la compró igualmente. Algún 
día nos tendrán que explicar el 
porqué. 
Que a nadie le que quepa la menor 
duda de que, si el Ministerio hubiese 
accedido a nuestra petición y 
hubiese desplazado el trazado de 
la variante, los terrenos adquiridos 
para la ciudad deportiva del PP 
hubiesen resultado perfectos para 
dicha finalidad. Por lo tanto nosotros 
hubiésemos continuado con el 
proyecto del PP construyendo la 
ciudad deportiva en su famosa finca 
"del carrer major'; ya que su principal 
inconveniente - que es la variante
hubiese dejado de existir, lo cual nos 
hubiese permitido aprovechar una 
inversión en una propiedad municipal 
que ahora, a saber para qué valdrá. 
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Eleccions generals del 9 de marc; 
Ja prou del bipartidisme www. bl ocvina ros. com 

\1 
~BLOC 
nt~cionalistll vllfencitl 

DomEmec Fontanet: "Tenim ciar el nostre objectiu, millorar la qual itat de vida deis ciutadans del nostre poble, del nost re país i, per 

fer aix6, hem d'aprofundir més en l'autogovern, amb més recursos i equ il ibrant la balanc;a fi scal amb re lació al que paguem i el que 

retorna al País Va lencia. Reclamem el que és nostre! Perqué som diferents, compta amb nosa lt res, la gent del BLOC' 

Des de fa uns mesos el BLOC esta treballant per 
sumar, integrar i liderar !'alternativa valencianista, 
progressista i d'esquerres que necessita el País 
Valencia. Ara podem dir que hem donat un 
pas importantíssim en aquesta direcció. S'ha 
presentat als mitjans de comunicació la coalició 
Bloc-lniciativa-Verds una vegada s'ha conclos el 
procés de debat i acord intern al Consell Nacional 
del BLOC. 

valenciana una opció valenciana, útil i de futur. 
L:'única que pot treballar i fer visible el País Valencia 
al Congrés deis Diputats. 

nosaltres defensem el País Valencia. 
La nostra és una opció útil. Som la garantía política 
del nostre poble, la deis valencians i les valencianes 
que volem ser al món sent valencians. Comptem 
amb una extensa xarxa de col ·lectius, regidors i 
regidores, alcaldes i alcaldesses. Sabem on estem i 
a on volem anar. 

Aquest fet implica que el BLOC acudira en la coalició 
Bloc-lniciativa-Verds a les properes eleccions de 
9 de marc;. El BLOC suma i ofereix a la ciutadania 

Ara cal continuar fent campanya. Se'ns presenta 
un escenari ocupat pel bipartidisme del PP-PSOE 
els quals, amb les seues potents maquinaries, 
intentaran ofegar la nostra presencia. Sera un 
camí pie de dificultats pero al mateix temps 
pie d'oportunitats. Som !'única opció electoral 
valenciana i valencianista. L:'única opció no 
subordinada ni depenent de les direccions centrals 
del PP-PSOE. Ells ens han imposat la "Comunidad", 

El BLOC lidera la construcció del tercer espai en la 
política valenciana. Som el futur del nostre País. 
Tenim una bona coalició. L:'única en clau valenciana. 
L:'única no subordinada ni depenent. L:'única que pot 
fer visible el nostresPaís al Congrés deis Diputats. 

El nostre condol perla mort de Joan Brusca, 
secretari general de la Unió de Llauradors 

Volem transmetre en nom de tot el col·lectiu i el meu propi el nostre condol a la 
familia i al s companys de militancia de Joan Brusca, secretari general de la Unió de 
Llauradors i Ramaders, qui ens ha deixat sobtadament quan només tenia 51 anys 
i moltíssim treball per fer. Des del BLOC s'ha considerat exemplar la trajectória 
de Brusca com a defensor de !'agricultura i la ramaderia valenciana i s'ha 
recordat la seua participació activa en desenes de plataformes i mobilitzacions 
valencianistes i progressistes. Una persona dialogant, bondadosa i treballadora. 
Alla on estigues tot el nostre reconeixement a la feina feta durant aquest temps. 

El responsable de Serveis Municipals, Sr. Guimera, ha d'estar perla feina. En la costa nord 
a la zona So/donar, a /'altura del correr U hi ha una il/a per entrar a aquest correr. Fa més 
d'un any que es tan per arreglar els desperfectes i el jardí no s'ha cuidat ni netejat mai. 
Esperem que aquesta advertencia servisco per espavilar el responsable de /'área i si ho fa, 
també ho reconeixerem. Si les coses no es fan, és perqué un no vol' 

En que estem treballant? 
l. Per registre d'entrada i per escrit demanar la col·locació de contenidors de 
paper en les illes de reciclatge de la zona turística costa sud, amb data 18 de 
desembre. 
2. Per registre d'entrada i per escrit demanar que és col·loque un espill 
panoramic en !'entrada i sortida per facilitar la visió deis conductors del 
parquing públ ic de la plac;a Río Cuarto i que s'agilitze la instal ·lació de lavabos, 
amb data 18 de gener. (FET) 
3. Recollir les demandes i peticions del Consell Escolar del C.P. Manuel Foguet 
coma representant de I'Ajuntament i fer-ne un seguiment. 
4. Assistir a les 21 comissions informatives i juntes de portaveus. 
S. Reun ió amb !'alcalde d'Aicanar, Alfons Montserrat, per tractar el tema de la 
planta regasificadora del projecte Castor. 

6. Fer un seguiment amb el regidor d'Urbanisme de l'asfaltatge i l'enllumenat 
deis carrers Sal donar V, S, T. 
7. Fer un seguiment amb el regidor d'Urbanisme de l'asfaltatge i l'enllumenat 
deis carrers Triador Vi Triador Y. 
8. El BLOC presenta una moció per continuar veient TV3 al País Valencia i a 
favor de la lliure elecció de canals de comunicació, amb el suport de l'equip de 
govern i en contra el PP. 
9. Fer un seguiment de l'expedient de fitació i asfaltatge del camí de les 
Egües. 
1 O. El BLOC ha arribat a un acord per a les eleccions generals en liderar la 
coalició BLOC+ Iniciativa+ Verds. Una candidatura valenciana, d'esquerres i 
ecologista. 



¿Prefieres //tensión'' 
o soluciones? 

El PP tiene la confianza de los españoles 

Día tras día los españoles se están sumando 
al proyecto del Partido Popular encabezado 
por Mariano Rajoy. Los problemas crecen, los 
españoles no llegamos a fin de mes y es ahora 
cuando se ve claro que el gobierno de Zapatero 
ha perdido cuatro años creando problemas 
donde no los habían y sin solucionar aquellos 
que se avecinaban. La economía está peor 
que hace cuatro años y esto afecta a los 44 
millones de españoles a los que nos cuesta 
llegar a final de mes mucho más. Por ese 
motivo el Partido Popular es la referencia del 
buen gobie~no y en el partido en el que confía 
la gente trabajadora. 

El PSOE chantajea a los vinarocenses 

No hay otra palabra para definirlo. El gobierno 
de Zapatero nos ha colocado en Vinarós una 
regasificadora, la tercera más grande de Europa, 
y para hacernos callar nos promete "ayudas 
importantes" para crear suelo industrial público 
que Romeu y Balada se niegan a consensuar 
pese a estar en minoría en el Ayuntamiento. 
A eso se le llama chantaje electoral en Vinarós 
y en China. La ayuda del Gobierno central 
para crear suelo industrial público debería 
venir independientemente de la planta de gas 
pero no como compensación para callarnos 
la boca. El PSOE cree que el Ayuntamiento es 
su cortijo particular donde puede ofender a la 
inteligencia de los vinarocenses. 

La N-232 sigue como hace 4 años 

En infraestructuras el PSOE tiene un balance 
deplorable. La N-232 sigue igual que hace 
4 años. Han sido incapaces de terminar el 
proyecto que durante los ocho años del 
Partido Popular se llevó a cabo. No han sido 
valientes y no han apostado por la provincia 
de Castelló a la que han marginado por sus 
fobias incurables. Desde el Partido Popular 
tenemos claro que la única salida al mar de la 
N-232 debe ser Vinarós, algo que el PSOE no 
tiene claro cuando propone una doble salida 
por Vinarós y Salou. ¿Doble juego señores 
socialistas? 

La N-340 sigue como hace 4 años 

Las 340 mentiras que nos han querido vender 
para justificar su desidia no son suficientes 
para tapar su lamentable gestión de este 
punto negro. Durante 4 años no se han colgado 
crespones negros como cuando gobernaba el 
Partido Popular, pero la N-340 sigue siendo 
un peligro para la gente de la comarca. Han 
perdido el tiempo rehaciendo estudios que 
ya estaban sobre la mesa y con debates 
estériles que no han concluido en nada . Los 
vinarocenses nos continuamos jugando la 
vida en la carretera por culpa de la desidia del 
PSOE. 

La amenaza del parque eólico marino 

El 1 de agosto de 2007 el gobierno socialista 
publicaba el reglamento de los parques eólicos 
marinos y han sido 9 las propuestas para 

~ 
partido popular 

VINARÓS 

http://www.ppvinaros.es 

construirlo delante de la costa de Vinarós. El 
Gobierno municipal calla la boca y sus palmeros 
también .. . algo estarán maquinando y mucho 
nos tememos que nada bueno para Vinarós. 
Con el Partido Popular en el gobierno Vinarós 
no tendrá delante de sus costas el parque 
eólico marino. Éste es nuestro compromiso. 

Nos descalifican porque saben que 
vamos a ganar 

En las últimas semanas los ataques personales 
a nuestros concejales, a familiares de ex 
concejales se han incrementado. A nivel 
autonómico y nacional sucede lo mismo. Atacan 
a las personas porque saben que no pueden 
atacar nuestras ideas. Somos un partido de 
centro, que está con los ciudadanos de a pie 
que se levantan cada mañana para ganarse la 
vida trabajando. Presentamos las propuestas 
para que nuestros convecinos vuelvan a vivir 
sin problemas económicos, paguen menos 
impuestos y mejoren su calidad de vida. 

Mejor una SOLUCION que la TENSIÓN 

El Partido Popular propone ideas, proyectos 
e ilusiones basados en unas personas que 
forman el equipo de Mariano Rajoy. El PSOE 
y Zapatero han de recurrir a la tensión y a 
dramatizar para ganar unas elecciones después 
de 4 años de desgobierno y cesiones a unos y a 
otros. El Partido Popular nos comprometemos 
a mejorar la vida de todos los españoles y por 
eso cada día somos más. Súmate 
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OPINIÓ 

La Taula del Sénia 
continua sumant 

PSPV ~ 
PSOE~ 

www.pspv-psoe.net/vinaros 
C./ Sant Francesc, 18 - 1 er A 

Tel. 964 452501 

Aquesta setmana passada rebíem a 
Vinares, Ulldecona i Beseit, el director 
general de Desenvolupament 
Industrial del Ministeri d'lndústria, 
Turisme i Comen;:, Jesús Candil, el 
qual, ens va donar a conéixer les 
subvencions concedides als municipis 
de la Mancomunitat de la Taula 
del Sénia i les ajudes concedides a 
empreses d'aquests municipis dins 
del marc del conveni de col·laboració 
que es va signar a Madrid el 31 de 
gener de 2007 entre la Mancomunitat 
i el Ministeri d'lndústria amb l'objectiu 
de reindustrialitzar la zona. 
Per a l'any 2008, s'han aprovat 38 
projectes deis 48 que s'han presentat. 
En concepte de subvencions a fons 
perdut i que només poden ser per a 
institucions públiques, s'han concedit 
1.091.546 euros als municipis de 
Morella, Alcanar, Sant Caries de la 
Rapita, la Sénia, Beseit, Pena-roja 
de Tastavins i Vall-de-roures i amb 
credits, sense cap tipus d'interés 
i amb els primers cinc anys de 
carencia, s'han concedit 6.843.657 
euros a 30 empreses de l'ambit de la 
mancomunitat. Dins la província de 
Castelló, les ajudes s'han concedit a 5 
empreses de Benicarló, 3 de Calig, 2 de 
Rossell, 2 de Traiguera i 3 de Vi na ros. 
Aquestes subvencions i credits 
concedits pel ministeri, serveixen 
per financ;:ar part de les inversions 
presentades pels municipis i les 
indústries dins deis seus projectes, 
inversions que sumen un total de 
28.047.209 euros, més de 4.666 
milions de les antigues pessetes 
que s'invertiran en la nostra zona, 
amb la consegüent revitalització 
de la nostra indústria i que, segons 
els calculs de la Mancomunitat, 

suposaran la creació de 181 llocs 
de treball. 
Si a aquestes xifres li sumem les deis 
anys 2006 (2 projectes encara que no 
s'havia signat el conveni) i 2007 (15 
projectes), ens donen un total de 55 
projectes aprovats que corresponen a 
sectors economics molt diversificats, 
amb unes subvencions a fons perdut 
de 2.103.526 euros per als nostres 
municipis i uns credits sense interés 
de 13.756.641 euros per a les nostres 
indústries i que suposa una inversió 
total de més de 56 milions d'euros 
per a desenvolupar els esmentats 
projectes durant aquests tres anys. 
El més important és que el director 
general va garantir la progressiva 
aplicació d'aquestes ajudes com a 
mínim fins l'any 2013 i va assegurar 
que les xifres continuaran en línea 
ascendent. 
Pot semblar que Vinares s'ha quedat 
fora d'aquestes subvencions pero no 
és així perque, a banda deis 400.000 
euros a fons perdut i els 500.000 
euros de credit amb les condicions 
esmentades que ja va rebre l'any 
passat, per al 2008 el Ministeri 
d'lndústria s'ha compromés a arribar 
en els proxims dies a un acord amb 
I'Ajuntament de Vinares per tal de 
facilitar, impulsar i financ;:ar de manera 
"molt important" la posada en marxa 
del gran polígon industrial d'iniciativa 
pública que I'Ajuntament de Vinares 
vol crear al costat de la N-232 i dins la 
partida de les Soterranyes, amb una 
extensió d'uns 2,8 milions de metres 
quadrats. 
Aquest conveni, i atesa la magnitud 
del projecte, s'ha decidit traure'l 
del de la Taula del Sénia per tal de 
no distorsionar els números de la 

Desde la Ejecutiva comarcal PSPV-PSOE Ports/Maestrat queremos 
mostrar todo nuestro dolor ante el fallecimiento de Joan Brusca, 
secretario general de la Unió de Llauradors i Ramaders del País 
Valencia. Queremos estar aliado de su familia en estos difíciles y tristes 
momentos, con nuestro apoyo y solidaridad, con toda nuestra estima. 
También queremos estar aliado del colectivo agrícola, de esos hombres 
y mujeres trabajadores del campo que han tenido en Joan Brusca un 

/ 

resta deis mun1c1p1s i se signara a 
banda, en un conveni específic, i 
que economicament consistira en la 
concessió per al2008 d'una subvenció 
d'un milió d'euros a fons perdut i un 
credit de 6 milions d'euros a 15 anys, 
sense interessos i amb els 5 primers 
de carencia i les mateixes quantitats 
per al 2009, la qual cosa suposara 
més de 332 milions de les antigues 
pessetes en subvencions a fons perdut 
i 2.000 milions de pessetes en credits 
sense interessos pera poder engegar 
aquest polígon industrial públic que 
tanta falta li fa a la ciutat de Vinares i 
pel qual tan fort esta apostant I'Equip 
de Govern de I'Ajuntament. 
Dones bé, després de conéixer les 
dades d'aquests convenís i les d'altres 
convenís ja coneguts com el signat 
per la Taula del Sénia i el Ministeri 
d'Agricultura per a l'arranjament de 
45 camins rurals que suposara una 
inversió de 13 milions d'euros fins 
al 2010, deis quals assumira el 90% 
el MAPA (11 ,7 milions), i un 10% la 
Mancomunitat i els municipis (1,3 
milions), o el taller d'ocupació Tierra 
de Encuentros subvencionat amb 
638.920 euros per I'INEM-SPEE, o el 
Programa de Teleassistencia, o el Pla 
d'Ocupació del Riu Sénia ... des del 
PSPV-PSOE de Vinares ens agradaría 
saber l'opinió actual sobre la Taula 
del Sénia d'aquells membres del PP 
que tant l'han criticada i tant han fet 
per desprestigiar-la i impedir la seua 
posada en funcionament. Ens referim 
al president de la Diputació, Carlos 
Fabra; al diputat Mariano Castejón; 
al portaveu actual del PP, Juan Bta. 
Juan; al regidor de l'ajuntament 
Lluís Gandia, el qual al capdavant de 
NNGG del PP de Vinares va engegar 

referente de compromiso y de futuro. 

la campanya Utilitza bé 30 centims, 
en que tractaven d'anti-PP els 22 
alcaldes deis municipis de la Taula del 
Sénia que havien acordat destinar 30 
centims per habitant per a sufragar 
les despeses i posava en marxa una 
campanya de desprestigi, ambla qual 
volien destinar a una ONG 30 centims 
per cada persona que visités la seua 
pagina web i, sobretot, ens referim 
a !'anterior portaveu del PP, Jacinto 
Moliner, que li va posar el sobrenom 
de la "Taula del Carajillo': Esperem les 
seues opinions. 
Mentrestant, des del PSPV-PSOE, ens 
hem alegrat molt que la Generalitat, 
mitjanc;:ant una orde de la Conselleria 
de Presidencia de 14 de gener de 2008 
publicada en el DOCV el 25 del mateix 
mes, haja homologat els Estatuts 
de la Mancomunitat de la Taula del 
Sénia, com també ens va alegrar que 
els ajuntaments governats pel PSPV
PSOE i que en les passades eleccions 
municipals van passar a mans del PP 
no abandonaren la mancomunitat 
i poguéssem beure "carajillo" tots 
junts i a la mateixa taula, com ho 
demostra el fet que les subvencions 
i els credits que ha concedit enguany 
el Ministeri d'lndústria han sigut per 
a ajuntaments de tots els colors, cosa 
que no fan igual altres institucions 
com la Generalitat Valenciana o la 
Diputació de Castelló. Nosaltres el 
que tenim ciar és que com més en 
serem més forc;:a tindrem i més coses 
aconseguirem, per la qual cosa 
també ens agradaría que s'acabés de 
completar el mapa adherint-se els 
pobles que falten com Sant Rafel o 
Sant Jordi i així, tots junts faríem bo 
el logotip de la mancomunitat: Taula 
del Sénia, punt de trobada. 

Joan Brusca siempre ha luchado por esta tierra, por las personas, por las 
gentes del campo, por las libertades, justicia y derechos humanos. Con 
su trabajo incansable desde la Unió de Llauradors i Ramaders, su firmeza 
y compromiso social, la lucha permanente, Joan nos deja el vacío, la 
impotencia, la tristeza de la marcha de una buena persona. 

Vino ros, 17 de febrero de 2008 



METAFORANDO 

El nuevo paseo en escena 

Manuel de Antonio Vil/acampa 

El escenario, de gran magnitud, se halla a los 
pies del espectador. El decorado, natural e 
inconmensurable, se extiende desde el primer 
plano que ofrece la espuma de las suaves olas 
hasta el horizonte, donde azul marino y azul cielo 
se funden en la infinitud. El aforo lo constituye 
el anfiteatro en que se convierte la prolongada 
acera que se pone a rebosar de jubilados, parados, 
turistas y transeúntes varios, ávidos de contemplar 
las dinámicas evoluciones de máquinas y hombres, 
actores de esta obra, posiblemente la más 
importante que se ha escrito y puesto en escena 
en los últimos tiempos. 
No se oyen "pitos ni aplausos': El público mira, 
escucha al de al lado, vierte su parecer o bien se 
lo guarda hasta ver qué pasa. Unos denotan su 
incipiente nostalgia, y otros, ya han encuadernado 
la página del pasado en su particular libro de la 
historia vinarocense. Eso sí, nadie ha guardado la 
imagen del emblemático paseo en el baúl de los 
olvidos. 
Cierto como la vida misma es que las entradas ya 
están todas vendidas. La obra ya es imparable y con 
la firme esperanza de que tan magnífico espacio 
urbano sea felizmente "renovado y mejorado'; 
continuaremos disfrutando del espectáculo. 
Cabe pues esperar hasta que "baje el telón" y, que 
esos "pitos y aplausos" que entonces sí llegarán 
en forma de crítica y valoraciones, sean atendidos 
debidamente, para si acaso, redondear la obra con 
los últimos detalles en pro de acomodar, afianzar 
la seguridad y conseguir un verdadero bien-pasear 
para el ciudadano. 
Ojalá que pronto podamos hablar, no sólo de una 
obra grande, sino también de una gran obra. 

La magia del teatro 
Ángel Marinero 

En los años 80 se hizo un auditorio en Vinaros, sin 
contar con los aficionados al teatro. Se presentó 
como un espectáculo de magia en el que un mago 
saca un conejo de la chistera . Hoy nos presentan a 
bombo y platillo, la creación de una aula de teatro 
sin contar, otra vez, con los teatreros de Vinaros, 
personas que han trabajado mucho para conseguir 
una escuela de teatro con producción teatral propia 
y estable, personas que tuvieron que irse a trabajar 
fuera cansados de encontrar puertas cerradas en 
su casa. En la presentación de esta aula de teatro 
se hizo mención del Teatro en Vi na ros, pero se han 
olvidado de los teatreros en activo y cuando pienso 
en ellos, yo me pregunto: ¿qué pensaran ellos del 
conejo, de la chistera, de la parte contratante y de 
la parte contratada, como diría Groucho Marx? Que 
no te confundan, la magia del teatro es otra cosa. 

Continua el carnaval 

No fa molts dies, en l'escrit que solem fer 
setmanalment, va m fer el comentari que en epoca 
d'eleccions tot s'hi val. Potser ens vam quedar 
curts i al pas que portem ens tindrem que tapar 
les orelles ja que tot se'n va de mare, sembla un 
mercat; si un ofereix 200 euros, posem-hi percas, 
els altres n'ofereixen 300. Sense anar gaire lluny 
a El Diariet del dia 9 de febrer de 2008, a l'escrit 
que publica el PP en els seus titulars diuen així 
"Zapatero nos ha mentido con ETA, Zapatero nos 
engaña con promesas falsas, Zapatero piensa que 
somos idiotas" "Con Rajoy ... volveremos a Europa, 
Tendremos 2,2 millones de nuevos empleos, Con 
Rajoy ... No al canon digital ". 
Com diu aquest escrit, és ben sabut que el 
president actual va tindre converses o tractes 
amb ETA i tothom ho sabia, era una cosa pública, 
no com altres vegades que s'ha fet, per exemple, 
quan estava Aznar, fins i tot algun capella va 
tindre converses amb ETA, cosa d'altra banda molt 
natural, i ningú no es va posar les mans al cap i 
per altra banda, malauradament, tampoc no es va 
aconseguir res. 
Ens enganyen amb promeses falses. Quin és el 
polític que amb campanya electoral fa promeses 
que potser després no pot complir? Pensen que 
som com xiquets? Pensen que no tenim criteri 
pro pi? 
L'altre dia, en una de les reunions que fem cada 
dilluns I'Associació de ve·lns, va m parlar queja són 
molts els qui se senten europeus i democrates 
des del dia que van naixer i que no ens deixem 
manipular facilment. Afirmar que es crearan 2,2 
milions de !loes de treball, costa molt poc de dir; 
el que és més difícil és aconseguir crear-los i que 
siguen equitatius, tant per a homes com per a 
dones, tant en responsabilitat com amb jornada 
laboral equitativa i sobretot a !'hora de cobrar la 
nomina. Creiem que tot aixo costa molt poc de dir, 
pero complir-ho, ja és una altra cosa. 
Cal dirtambé que ens he m quedat astorats en ve u re 
les fotografies en la premsa comarcal, i també a la 
local, de la tira de Fitur, diuen que una de les més 
importants del món sobre el tema. Nosaltres ens 
fem una pregunta, la qual ens agradaria que algú 
ens la respongués. A l'estand de Vi na ros hi aniria la 
mateixa gent si no hi haguessen llagostins? 

Volem elsegon ambulatori. 
Volem els col·legis. 

Araja ens calen més metges. 

EMPRESA DE TOLDOS BUSCA 
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Aparcar como "discapacitado" 

COCEMFE-VINARÓS 

El otro día leí un artículo con el título de "Aparcar 
como 'minus"; que comentaba sobre un reciente 
estudio sobre los países en donde se respeta 
menos los estacionamientos reservados a los 
discapacitados con movilidad reducida, y la li sta, 
cómo no, la encabeza España. No es algo que me 
extrañe porque yo, como usuario de la tarjeta de 
discapacitado con movilidad reducida, me he 
tropezado muchas veces con gente que aparca con 
todo el morro o que la lleva falsificada. En el país 
donde más se respetan es en EE.UU. allí no tienen 
este problema, y en el estudio figura como el más 
cívico. ¿Y sabéis por qué? La razón porque en EE.UU. 
no se aparca es un tema económico. En algunos 
estados si te pillan por primera vez la multa es de 
250 dólares. A la segunda vez sube a 1.000 y a la 
tercera llega hasta los 3.044. Y curiosamente, nadie 
lo hace. Estaría bien que aquí lo consiguiéramos 
sin multar. 
Sobre el tema el otro día mi amigo Carlos Laguna 
(presidente del CERMI-CV) nos mandó una carta 
que no tiene desperdicio. Decía que hay que 
responsabilizar a todos. En primer lugar, a los 
propios discapacitados, por cobardía pura y dura. 
Por no quejarse y, en algunas ocasiones, por dejar 
su propia tarjeta a familiares o amigos para que 
aparquen. Al respecto, sólo hay una medida: retirar 
la tarjeta del prestador y, en caso de reincidencia, 
retirarla definitivamente. En algunos casos, el 
discapacitado no qu iere que su fotografía vaya 
por delante de la tarjeta europea de aparcamiento 
para no identificarse. De esta manera estamos 
favoreciendo que la Policía Local se vea impotente 
ante la identificación del infractor. También existen 
padres y madres, o algún familiar de la persona con 
discapacidad, que utilizan la tarjeta expedida para 
trasladar a su hijo/a o familiar con discapacidad en 
un vehículo sujeto a las ventajas fiscal es existentes 
para personas con discapacidad. Pues bien, una 
vez realizan el servicio de traslado de sus familia res 
(colegios, rehabilitación, trabajo, etc.), también con 
muy poca vergüenza y mucha caradura, utilizan la 
tarjeta permanentemente para uso personal 
sin ser discapacitados. 

Responsabilidades: 
A las respectivas consejerías de Bienestar Social 
de todas las autonomías, por la impasibilidad 
demostrada ante el problema. 
A los ayuntamientos, ya que incrementar las 
multas para los okupas les da miedo por cuestiones 
electoralistas. 
Alguien argumentará que sería mejor actuar 
para sensibilizar antes que punitivamente. Es 
absolutamente mentira. Ya estamos más que hartos 
de años y años de campañas y campañitas de 
sensibilización, malgastando tanto dinero público 
como privado, que no llevan a ninguna parte, 
más que a la desesperación de ver diariamente 
vulnerados tus derechos: "Es que he aparcado 
sólo diez minutos". Y así uno y otro durante las 
veinticuatros horas del día. 
A todos los partidos políticos que se van a presentar 
a las próximas elecciones del9 de marzo, y que nos 
solicitan su voto 
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ACTUALITAT 

Vi na ros disposara de 14 milions d'euros en concepte d'ajuts 
peral desenvolupament del polígon industrial de sol públic 
La firm a del conveni entre el Min isteri d' lndústria i I'Aj untament es fara efectiva el p roper 27 de feb rera Mad ri d 

Vista aéria de la zona de les Soterranyes. L'Equip de Govern 
defensa aquesta situació per ubicar el polígon 

''cadascuna de les dos anualitats (2008 i 2009) es podra 

disposar d'un mi lió d'euros en concepte de subvencions 

i 6 milions d'euros en concepte de credit reembossable 

'' 

Jordi Romeu i Javier Balada van informar dimarts del contingut conveni 

'' Romeu qualifica el conven i com "espectacular" 
i "una oportunitat ún ica" per desenvolupar 

un polígon, que permetra "d iversificar la 

economía de la ciutat i crear llocs de treball'' ' 

El Ministeri d 'lndústria destinara a Vina rós 14 milions d'euros (2.200 mil ions de les antigues pessetes) en concepte de préstecs i 
subvencions per al desenvo lupament del po lígon industrial de so l públic que I'Equ ip de Govern pretén ubicar a la zona de les 
Soterranyes, vora la N-232. 

El conveni de col ·laboració entre 
I'Ajuntament i el Govern central, 
que se signara el proper dia 27 a 
Madrid, concedeix 7 milions d'euros 
pera cadascuna de les dos anualitats 
(2008/2009) que es distribuiran en 
2 milions d'euros en concepte de 
subvencions i 12 milions en concepte 
de credit reembossable, amb S anys 
de cadencia i sen se interessos. 

Carencies de sól 

l:exposició de motius del conveni 
redactat per lndústria reconeix la 
carencia de sol industrial i la seua 
necessitat assenyalant que, des de 
l'any 2003, la inversió industrial a 
Vinaros ha sigut "molt escassa'; la qual 
cosa contrasta amb"el creixent interés 
mostrat per diferents empreses per 
instal -lar-se al municipi '; empreses 
que finalment desisteixen "en no 

trobar les condicions idonies" quant 
al preu del sol i les infraestructures i 
equipaments.Aquestfetprovoca"una 
perdua d'inversions i de generació 
de llocs de treball". Una situació 
que, segons !'informe realitzat pel 
Ministeri, s'agreuja si es té en compte 
que en els últims anys algunes 
empreses ubicades tradicionalment 
a Vinares hagen optat per desplac;:ar
se a localitats ve"lnes que compten 
amb sol industrial i equipaments 
adequats. 

Diversificació i llocs de treball 

La notícia, tot i que no va parlar de 
xifres, jala va avanc;:ar en la se u a visita 
a Vinares durant la presentació deis 
ajuts a la reindustrialització el director 
general de Desenvolupament 
Industrial del Ministeri, Jesús Candil. 
L'alcalde, Jordi Romeu, va mostrar 

VENDO SOLAR 
TEL. 686 29 26 72 

dimarts la satisfacció de I'Equip de 
Govern qualificant l'acord com "una 
oportunitat única" i per aconseguir 
"un deis punts més importants del 
programaelectoraltantdel PSOEcom 
del PVI" que permetra "l'adquisició 
de terrenys i la realització de les 
infraestructures per a la inversió al 
municipi d'empreses importants amb 
capacitat per crear llocs de treball i 
diversificar l'economia': 
Un projecte en el qual "es va 
comenc;:ar a treballar la passada 
legislatura" i que, segons Romeu, va 
tindre com a punt d'arrancada l'ajut 
per un import de 900.000 euros que 
Vinaros va aconseguir gracies a la 
Mancomunitat de la Taula del Sénia. 
El pie extraordinari de dijous va 
aprovar l'autorització a la firma del 
conveni, que se signara el dia 27 de 
febrera la seu del ministeri, a Madrid. 

X. F. 

Una vegada signat, el conveni es 
publicara al BOE i, a continuació, hi 
haura un termini per presentar el 
projecte definitiu del polígon. 

Pla Especial del polígon 

De la seua banda, el primer tinent 
d'alcalde i regidor d'Urbanisme, 
Javier Balada, va informar que 
juntament amb el conveni es va 
presentar en comissió d'urbanisme 
-celebrada dilluns passat- el Pla 
Especial peral polígon industrial, que 
marca la necessitat de transformar 
el sol rústic de les Soterranyes en 
industrial, i que fou votat a favor pel 
PSOE i el PVI, el vot en contra del PP 
i l'abstenció del BLOC, en espera de 
la decisió de l'assemblea que ha de 
celebrar dissabte. Balada va lamentar 
l'oposició del PP "al que pot ser el 
futur polígon industrial': 

ALQUILO LOCAL 
DE 130M2 EN AVDA. LIBERTAD, VINAROS 
INTERESADOS LLAMAR AL TEL. 686 312 05 J 
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ACTUALITAT 

El PP exigeix consens en la ubicació del polígon industrial de sol públic 
Els populars voten a favor de la firma del conven i, tot i qualificar-lo d'electoralista 

Ga ndia considera que aquest conven i "és la compensac ió del Govern central perla insta l·lació de la planta de gas a Vinaros" 

Lluis Gandia i Ernesto Molinos 

X. F. 

amb el Ministeri d'lndústria, Molinos el va 
qualificar d'electoralista mentre que Gandia 
va assegurar que era "la compensació del 
Govern central per la instal·lació de la planta 
de gas a Vi na ros". 
Gandia es va mostrar crític amb la manera de 
presentar el conveni per part de I'Equip de 
Govern indicant que "van voler vendre que 
el Ministeri invertira 14 milions d'euros en el 
polígon industrial, la qual cosa és mentida, 
perque ens concedeix un préstec de 12 milions 
d'euros i 2 milions en concepte de subvenció". 
El regidor popular va qualificar el conveni 
d'electoralista i va acusar el Govern central de 
no haver invertit "res" a Vinaros en els últims 4 
anys, "mentre de préstecs ja ens n'ha concedit 
dos; un per al suposat auditori de 6 milions 
d'euros i ara 12 milions d'euros peral polígon 
industrial". 

la facen pública abans de les eleccions': 
De la seua banda, Ernesto Molinos també va 
titilar el conveni d'electoralista i va assegurar 
que "només garanteix obrir la porta al 
consistori per sol·licitar unes ajudes al Ministeri 
per aquest import". Molinos també va indicar 
que "amb la concessió d'aquests préstecs 
I'Ajuntament estara al voltant del 80% de la 
seua capacitat d'endeutament'; pero va indicar 
que el PP votaria a favor perque les condicions 
deis préstecs "són favorables i no perjudiquen 
l'amortització anual de I'Ajuntament ': 

Ubicació 

Gandia també va exigir que la ubicació del 
futur polígon "es consensue sense presses 
amb la resta de grups polítics" i que I'Equip 
de Govern "no actue per lliure com si tingués 
la majoria absoluta': El regidor va indicar que 
amb els diners del conveni "es poden comprar 

El regidors del Partit Popular, Ernesto Molinos i Lluís 
Gandia, van indicar dimarts que el PP esta a favor 
del desenvolupament d'un polígon industrial "que 
considerem fonamental, com ja recollia el nostre 
programa electoral" pero van exigir a I'Equip de Govern 
"consens" en la seua ubicació. Respecte al conveni peral 
desenvolupament del polígon, que signara I'Ajuntament 

Gandia també va afirmar que "el veritable 
motiu" d'aquest ajut concedit pel Ministeri 
d'lndústria "és que instal·laran a Vinaros la 
planta de gas'; una instal·lació de la qual el 
popular es va mostrar conven<;ut que I'Equip 
de Govern "ja coneix la ubicació" i va exigir"que 

els terrenys a qualsevol lloc del municipi" i va r
considerar que "no té lógica afirmar que a les 
Soterranyes el terreny és més barat, perque un 
terreny rústic val el mateix a una zona que a 
l'altra". 

El BLOC sospesa avui en assemblea si dóna suporta la ubicació 
del polígon industrial de sol pública les Soterranyes 
Els nacionali stes demanen actuac ions imm ed iate s per protegir les lapides de l co nve nt de Sant France sc i el sost re 

del molí de Noguera 

El BLOC de Vinaros es reuneix avui 
dissabte en assemblea per decidir si 
accepta la ubicació proposada per 
I'Equip de Govern respecte al polígon 
industrial de sol públic. El regidor 
Domenec Fontanet, que es va mostrar 
favorable a la instal·lació d'un polígon 
industrial "amb sol a baix cost que 
diversificara l'economia'; va indicar 
dimarts que l'assemblea del partit 
valorara les dos opcions proposades 
(la N-232, defensada per I'Equip de 
Govern, i la N-238, proposada pel 
PP) tenint en compte, entre altres 
qüestions, el cost del sol. Lassemblea 
també nomenara el nou secretari 
local del partit. 
Fontanet també va informar que els 
ve"ins i els treballadors de la zona on es 
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Oomenec Fontanet i 
Alfredo Gómez 

X. F. 

desenvolupen les obres de la primera 
fase del passeig li van mostrar la seua 
preocupació perque la zona continua 
sense estar totalment adequada 
quan s'apropen les festes de Setmana 
Santa i l'estiu, i va instar a I'Equip 
de Govern "que hi pose solució". El 
regidor del BLOC també va suggerir 
una reunió de I'Equip de Govern amb 
els establiments d'aquesta zona "per 
tal d'adjudicar els espais i decidir 
l'estil de les terrasses" per Setmana 
Santa. 
Finalment, Fontanet va expressar el 
seu condol a la família del secretari 
general de la Unió de Llauradors, Joan 
Brusca, "una persona que ha destacat 
pel seu treball i que ha estat vinculat 
sempre als temes del camp". 

lmatge de l'antic 
convent de Sant 

Francesc, on hi són 
les lapides 

Patrimoni 

Fontanet va estar acompanyat 
durant la roda de premsa pel 
coordinador de Patrimoni i Cultura 
del partit, Alfredo Gómez, que 
va reiterar la seua preocupació 
per l'estat de les lapides de l'antic 
convent de Sant Francesc. Gómez, 
que va indicar que les lapides, "un 
gran tresor de la ciutat deis segles 
xvu, xv111 i x1x'; es troben actualment al 
terra i les seues inscripcions s'estan 
esborrant, va donar dos opcions 
per protegir-les: desmuntarles i 
guardar-les al magatzem municipal 
"fins quan tinguem un museu 
municipal" o bé "tapar-les amb 
metacrilat perque el temps i la pols 
no les face malbé, il·luminant-les 

per tal que la gent puga visitar-les': 
Gómez també va indicar que és 
partidari que els plafons pictorics 
de la trona de l'ermita, actualment 
en restauració, i que "s'han 
substitüit per uns plafons de fusta 
amb una estética regular'; tornen, 
una vegada restaurats, "al seu lloc 
d'origen". 
Finalment, Gómez va demanar una 
actuació d'urgencia al sostre de la 
ca pella del molí de Noguera"perque 
hi ha filtracions que deterioren 
els grafiats" i emprendre la revisió 
del cataleg de béns immobles de 
la ciutat, per concloure felicitant 
I'Equip de Govern per l'organització ~ 

deis actes del quart centenari de 
!'arribada de la relíquia de sant 
Sebastia. 

r 
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ACTUALITAT 

El pie aprova la firma del conveni peral polígon industrial 

SESSIÓ EXTRAORDINARIA DE L'AJUNTAMENT PLE 
21 DE FEBRER DE 2008 

ORDRE DEL DIA 

1. Conveni de col·laboració entre el Ministeri 
d 'lndústria, Turisme i Comerc; i I'Ajuntament de 
Vinarós per a actuacions de reindustrialització al 
municipi. Unanimitat 
2. Proposta de reestructuració de les Comissions 
lnformatives de la Corporació. Unanimitat 
3. Nomenamentd 'un representantde I'Ajuntament 
al Consell Escolar del Centre de Formació de 
Persones Adultes Llibertat. Unanimitat 

Vinaros va aprovar per unanimitat, en pie 
extraordinari celebrat dijous al migdia, l'aprovació 
de la firma del conveni entre el Ministeri d 'lndústria 
i el consistori per al financ;ament del polígon 
industrial de sol públic. 
El regidor del Bloc, Domenec Fontanet, va abrir el 
torn d'intervencions indicant que "no s'ha de fer 
política sobre aquest punt" perque el conveni "és 
beneficiós per a Vinaros i la comarca" i va valorar 
positivament "la tasca realitzada per I'Equip de 
Govern" en aquest sentit. 
De la seua banda, el regidor d 'Urbanisme, 
l'independent Javier Balada, va mostrar la seua 
satisfacció "perque es tracta d'un polígon reclamat 
des de fa molts anys que ara es pot concretar ': Per 
part socialista, Juan Antonio Beltrán va qualificar 
les condicions del conveni com a "molt bones'; 
indicant que permetran pal·l iar "la necessitat 

historica de sol pública la ciutat'~ 

De la seua banda, el regidor del PP, Lluis Gandia, 
va excusar les absencies per motius laborals del 
portaveu Juan Bautista Juan i de Mariano Castejón, 
presenta un pie de Les Corts Valencianes. Gandia, 
que va considerar el conveni electoralista i com 
una compensació perla instal ·lació de la planta de 
gas, va demanar aplac;ar la firma del mateix "fins 
passades les eleccions". El regidor popular, que es va 
mostrar esceptic perla inversió anunciada "després 
de tantes promeses incumplides'; va indicar que 
amb el prestec peral futur auditori i el del polígon 
industrial "s'esta hipotecant els futurs governs de 
Vi na ros". Tot i aquests arguments, Gandia va indicar 
que el PP votaría a favor del punt, "perque estema 
favor del desenvolupament del polígon industrial'; 
pero "exigim consensuar la ubicació". 
En el torn de replica, Balada va contestar Gandia 
que no estava disposat a esperar que el conveni 
es firmés després de les eleccions perque "els 
interessos de Vinarós són el primer, i ningú em 
garanteix que si canvia el govern la ciutat podra 
disposar d'aquests 14 milions d'euros'; m entre que 
el socialista Juan Antonio Beltrán va assegurar que 
aquest conveni "no té res a ve u re amb la planta de 
gas" i que "només una ment maquiavélica és capa e; 
de relacionar-ha': 
Finalment, l'alcalde, Jordi Romeu va indicar que 
era "un dia historie" per a Vinaros, lamentant que 
en els ultims 1 O anys "no s'ha parlat d'indústria en 
aquest saló de plens': Romeu també va lamentar 
que, tot i que la politica industrial estiga regida per 

X. F. 

la Generalitat, l'ens autonomic "no ha invertit ni un 
euro a Vinaros ni té sensibilitat per crear llocs de 
treball perla nostra ciutat ': Romeu va explicar que 
I'Equip de Govern ha apostat per la creació de sol 
industrial en un projecte "que va comenc;ar fa més 
de tres anys" i va criticar "que el PP de Vinaros no 
haja cregut en la Taula del Sénia, gracies a la qua l 
pobles governats pel PP com Benicarló o Traiguera 
han estat subvencionats pel Ministeri en ajuts a la 
reindustrialització". 

Reestructuració de comissions 
informatives 

El pie també va aprovar per unanimitat el 
nomenament d 'un representant de I'Ajuntament al 
Consell Escolar del Centre de Formació de Persones 
Adultes Llibertat i una proposta de reestructuració 
de les comissions informatives de la corporació. 
Segons l'acord, es suprimixen les comissions 
informatives d'urbanisme i mediambient i 
d 'agricultura i pesca per crear les comissions 
d'urbanisme, agricultura i pesca i la comissió de 
mediambient. Sobre aquest punt, el regidor del 
Bloc, Domenec Fontanet, es va alegrar d 'aquest 
canvi "perque la regidoria d'Agricultura ha fet poca 
feina en aquests mesos': Fontanet va demanar 
futures reunions amb el Consel l Local Agrari. 
De la seua banda, el reg idor del PP Lluis 
Gandia va questionar la tasca de la regidoria de 
Mediambient. 

Promociones Inmobiliarias- Construción- Estudio de dlsei'lo- Promoción Web- Escuela d e d o ma clésica- Y e u ada P .R .E . - Com le o Turfstico B a r- R estaurante. 

PROMOCIONES INMOBILIARIAS GILABERT 

Ctr a. Vinaro s - Z arago z a K m . 5 , 5 
www. ecuvin . com 

~~~~ENCA 
VENTA DE CABALLOS 

DE PURA RAZA ESPAÑOLA 
Tel. 607 34 98 54 

www.yeguadagilabertcuenca.com 

BAR-BACOA 
EL RINCON DEL CABALLO 

Almuerzos y comidas 
Carnes a la Brasa 

Esther 
Te l. 600 343 784 

AIRE ACONDICIONADO 

PROMUEVE: CONSTRUYE: 

~ROMOÍ Ubi"\Áó:> y .JLt( V iL,iU~ 

CUBERT~ s.l. 

SI BUSCAS VIVIENDA EN VINARCS, 
ATENCIÓN A NUESTRAS PROMOCIONES: 
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ACTUALITAT 

Balada res pon a les declaracions de Juan sobre la depuradora i 
els abocaments a la xarxa de clavegueram 
El regidor d'Urbanisme critica el portaveu popular per parlar de la depuradora "com si fos un regal del PP 
quan l'hem pagat tots els vinarossencs amb el canon de sanejament" 

El primer tinent d'alcalde i regidor 
d'Urbanisme, Javier Balada, va contestar 
dimarts a les declaracions del portaveu 
del PP, Juan Bautista Juan, denunciant els 
abocaments a la xarxa de clavegueram 
d'algunes empreses que incrementaven 
la salinitat de l'aigua. Balada va garantir 
que no es pot parlar d'algunes empreses 
sinó només "d'una empresa que 
constru"la a la zona deis Horts deis Farga'; 
i va indicar que les competéncies perqué 
aquests abocaments s'aturen són de la 
Generalitat i no de I'Ajuntament. Prova 
d'aixo, segons el regidor d'Urbanisme, 
és que la Generalitat Valenciana "ja 
va enviar un requeriment a aquesta 
empresa demanant la paralització deis 
abocaments a la xarxa de clavegueram" 
i, posteriorment, l'ens autonómic "va 
informar I'Ajuntament d'aquest avís': 
Balada va assegurarqueaquesta empresa 
ja no fa els abocaments a la xarxa de 
clavegueram perqué, en conéixer el 
tema,"I'Ajuntament va ajudar-la a desviar 
els abocaments" mijan<;ant els pluvials. 

X. F. 

Depuradora 

Respecte a lesdeclaracionsdel portaveu 
popular sobre la futura depuradora, el 
primer tinent d'alcalde va mostrar la 
seua indignació "perqué parla com si 
fos un regal del PP, quan des de l'any 
1992 els vinarossencs este m pagant 
un canon de sanejament que supera el 
milió d'euros anual". Balada va indicar 
que en aquests 17 anys,els vinarossencs 
han pagat "més de 1 S milions d'euros, 
quan la depuradora només en costara 
9, ambla qual cosa encara ens deuen 6 
milions d'euros': 
Respecte a les declaracions de Juan 
sobre la connexió de la xarxa de 
distribució de l'aigua potable als pous 
de I'IRIDA, propietat de la comunitat 
de regants, el regidor d'Urbanisme va 
empla<;ar el PP "que aconseguisquen la 
concessió municipal d'aquests pous". 
Aquestes negociacions, segons Balada, 
ja les esta intentant des de fa temps el 
consistori de moment sen se éxit. 
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ACTUALITAT 
Vista la web del Patronat de Turisme 

L'opinió deis turistes sobre el Carnaval de Vi na ros 
La majoria deis enquestats afirma que ha conegut el Carnaval vinarossenc a través de recomanacions d'amics 

o familiars, destacant també el mitja televisiu i la radio 

Durant els principals dies del passat Carnaval, el Patronat 
de Turisme va realitzar una enquesta que ha aportat 
dades interessants sobre els turistes que visiten Vinaros en 
aquestes festes. 

Quasi la totalitat deis enques
tats responen que el motiu de la seua 
visita és el Carnaval i es traslladen a 
Vinaros amb vehicle propi i en grup 
d'amics, parella ofamília majoriti:Hiament 
per aquest ordre. La major part deis 
enquestats es queda a Vinaros dos 
dies, seguit d'aquells que es queden 
un dia i s'allotgen en hotels i hostals 
de la nostra localitat, vivenda propia i 
en tercer lloc cases d'amics o familiars. 
Quan se'ls pregunta als visitants com han 
conegut el Carnaval de Vinaros, la majoria 
d'ells afirma que a través de recomanacions 
d'amics o familiars, destacant també el 
mitja televisiu i la radio, cosa que reafirma 
el resultat de les diverses campanyes que 
es porten a terme per part de la Comissió 
Organitzadora del Carnaval i el Patronat 
Municipal de Turisme, com a novetat la 
nova web turística de Vinaros, que ha 
segut també molt visitada. Segons una 
serie d'aspectes que se li donen a valorar 
als turistes destaca la valoració positiva pel 
que fa a l'atractiu de les festes, desfilades, 
i programació, sobretot destacar també 
que la totalitat coincideix amb la qualitat 

de la informació turística rebuda per part 
deis nostres informadors, i no tant ben 
valorat el tema de l'aparcament. 
Més de la meitat deis enquestats no era la 
primera vegada que visitaven Vinaros, ja 
que havien vingut a l'estiu o durant caps 
de setmana, i gairebé tots tornarien a 
Vi na ros altra vegada. El que més es coneix 
és la gastronomia vinarossenca, seguida 
de platges i festes, menys conegut 
és !'existencia de cales i de paratges 
naturals. Pero, també hi ha un percentatge 
significatiu d'aquells que ens visiten per 
primera vegada i que en un futur poden 
convertir-se en turistes fidelitzats, tal i 
com reflecteixen les dades, ates que quasi 
la totalitat deis enquestats tornarien altra 
vegada a Vinaros en algun altre moment. 
Pel que fa al tema de la declaració del 
Carnaval com a Festa d'lnteres Turístic 
Nacional la majoria aprovaria aquesta 
distinció. 
En línies generals podem confirmar 
que aquest any el Carnaval de Vinaros 
ha estat valorat molt positivament 
pels visitants-turistes que han acudit a 
aquesta celebració. 

VISÍTENOS Y SOLICITE PRESUPUESTO EN 
' 

Els turistes han volaroat positivament el Ca m val de Vi na ros 
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ACTUALITAT 

1 a Reunión de la Comisión Técnica de Turismo 
del Patronato de Turismo de Vinaros y la Comarca del Maestrazgo 

De acuerdo con el convenio que el 
pasado mes de diciembre firmaron 
el Ayuntamiento de Vinarós 
y la Comarca del Maestrazgo 
Turolense, el pasado miércoles 
comenzó a funcionar la Comisión 
Técnica de Turismo, comisión en 
la que están representados ambas 
administraciones a través de 

representantes técnicos. 
En la reunión se trataron diversos aspectos de 
interés para ambas partes, además de definir la 
periodicidad y tipología de estamentos que darían 
contenido al citado convenio. Así, se decidió que la 
Comisión Técnica se reuniría con una temporalidad 
trimestral mientras que la Comisión Mixta lo haría 
de manera semestral. Se estableció que en la 
Comisión Técnica se podría invitar a las reuniones a 
asesores o representantes del sector en el caso de 

que se considerase necesario. Asimismo, también 
se delimitaron los componentes de la Comisión 
Mixta que estará formada por los máximos 
representantes de ambos territorios: presidente de 
la comarca del Maestrazgo y el alcalde de Vinarós, 
concejal y consejero de turismo y técnicos. La 
periodicidad y composición de los estamentos ha 
sido decidida en aras a mejorar la funcionalidad y 
operatividad del convenio. 
En lo que se refiere al contenido del convenio, se 
decidió crear un folleto turístico que vinculará a 
ambos territorios en cuanto a que se reflejaran 
las vías de comunicación que los unen, así como 
también, los datos turísticos necesarios como 
para promocionar el intercambio de turistas entre 
ambos espacios. A la hora de realizar el folleto se 
primará la creación de vínculos entre destinos 
complementarios como son uno de sol y playa, 
el caso de Vinarós, y otro de interior o rural, la 

comarca del Maestrazgo. 
También se valoró la posibilidad de realizar actos 
promocionales conjuntos en lugares donde el 
público objetivo fuese común, como por ejemplo, 
Zaragoza o Valencia. De todas formas no se llegaron 
a conclusiones definitivas sobre este aspecto. 
Asimismo, y en aras a que los prescriptores 
turísticos de ambos destinos, sean conocedores de 
la realidad de los lugares que tienen promocionar 
(Vinarós y comarca del Maestrazgo). se valoró la 
posibilidad que en los meses de mayo y junio se 
realicen sendos viajes de familiarización para que 
los informadores turísticos conozcan los recursos 
turísticos de ambos espacios. 
Se espera que los trabajos desarrollados a partir de 
ahora, redunden en la mejora del posicionamiento 
turístico de ambos territorios a través de estrategias 
de trabajo que refuercen la complementariedad 
entre los dos.destinos turísticos. 

Mor Joan Brusca, secretari general de la Unió de Llauradors-COAG 

AGENCIA DE PUBLICIDAD 
DE VINARÓS 
PRECISA 

COMERCIAL· DEPENDIENTA 
BUENA IMAGEN, DINÁMICA Y RESPONSABLE. 

SE OFRECE SUELDO 
FIJO Y SEGURIDAD SOCIAL 

INTERESADAS ENVIAR CURRiCULUM CON FOTO 
AL APARTADO DE CORREOS 121- VINARQS 
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X. F. 

El secretari general de la Unió de 
Llauradors-COAG, Joan Brusca, va 
morir diumenge 17 de febrer, als 
51 anys, mentre participava en el X 
Congrés de la Unió de Pagesos de 
Catalunya, a les Borges Blanques. 
Brusca, que fa una mica més d'un any 
java patir una crisi cardíaca, ha sigut 
víctima d'un infart i ha mort al CAP 
de la localitat de les Garrigues. Joan 
Brusca va naixer a Benicarló l'any 
1957 i ocupava el carrec de secretari 
general de la Unió des de 2001 . 
L'alcalde, Jordi Romeu, va expressar 
dimarts el seu condal a la familia. Una 
delegació de la corporació municipal 
vinarossenca va assistir en el seu 
funeral a Benicarló. 



ACTUALITAT 

'Fotog ra mes.cat' 
La diversitat tmatica, una de les caracteristiques 

d'aquesta web d'imatges 

supera ja els 7 milions de visites 
Durant les dos darreres setmanes, !'afluencia 
de visitants a la web vinarossenca www. 
fotogrames.cat, ha superat totes les 
previsions, i amb més de 1 00.000 visites per 
setmana, ha fet que aquesta popular web 
arribés ja a superar els 7 milions de visites. 
Més de 20.000 imatges del Carnaval de 
Vinaros han fet que des de tot el món www. 
fotogrames.cat siga el referent d'aquestes 
populars festes d'hivern de la nostra ciutat, 
perque la gran majoria són visitants de fora 
de I'Estat espanyol els que fan les seues 
visites a la web de les imatges. 
Pero no són solament les imatges del 

Carnaval de Vi na ros les que estan penjades 
a la web de Fotogrames, sinó que -amb un 
total de qua si 300.000 imatges actualment
és una mostra de la nostra cultura i la 
nostra societat, amb documents gratics 
d'esport, costums, tradicions, arquitectura, 
paisatges i flora de les nostres terres. Pero 
aquesta no és la capacitat maxima de la 
web vinarossenca, jaque www.fotogrames. 
cat té espai fins als 2 milions d'imatges, i 
aixo fa que encara hi capiguen molts més 
documents grafics de la nostra societat, 
perque tot el món tinga coneixement de la 
nostra cultura. 

Seguro de salud AXA 
El seguro de salud donde lo 
importante eres tú 

* Cobertura durante toda tu vida. 

* Sin costes adicionales en tu cuota 

por acto médico. 

* lncluímos los procedimientos de 
última tecnología. 

* Y por supuesto los mejores servicios 

con un cuadro médico muy completo 

y centros médicos de gran prestigio. 

* Coberturas otorgadas por Axa Winterthur, Salud. 
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Marc Mesa va celebra r el seu 
segon aniversari esquiant a la 
Masella amb els seus pares 

EOUIP Bon equip de carnaval 

JÓVENES 

UNRNYMÉS! 
Felicitats pel teu 
aniversari de part de 
la teua família i amics. 
Anim Gruñón', i fot-li 
canya a la teua batalla 
contra el tabac 

Jóvenes participantes en la fiesta de 
Ntra. Sra. de Lourdes celebrada el 
sábado en la arciprestal de Vi na ros 

DE VISITR 
Pasaron unas 
semanas de 

vacaciones en 
nuestra ciudad 

Harry y Beate 
acompañados de 
sus padres. Ahora 

han regresado a 
Alemania 

.2J fcbrer 2008 

L'estand Comoquequé de Rod iel, present 
amb gran exit a la tira Expo-Reclam de 
Madrid (Foto A. Gómez) 



Celebración de la jubilación de José Mateu Agut, oficial de la policía 
local tras 37 años de trabajo en el Ayuntamiento de Vi na ros 

RLFONSO SI MÓ SI MÓ 
El passat 15 de febrer del 2008 va morir a 
Fl eurance (Frant;:a). 
Se n'ana a Frant;:a ambla seua família buscant 
el millar per als seus i allí dona exemple 
d'intel·ligéncia, bondat, honradesa, treball 
i de vinarossenquisme. A Frant;:a van naixer 
dos deis seus fills i allí fixa la seua residencia 
sense renunciar mai a Vi na ros. 
Els seus ulls s'il·luminaven cada vegada 
que venia a Vinaros. Les olors, els colors, la 
gent, els amics i amigues, la mar, el port, els 
mariners, !'ermita, els carrers ... tot tenia alguna 
cosa d'especial i és que tornava a estar al seu 
poble, Vinaros. El temps es feia curt i quasi no 
tenia temps de veure tantes coses, de saludar 
la gent, d'escoltar anecdotes i vivéncies ... 
quina alegrial 
La setmana passada els seus ulls es tornaren 

El cura párroco de la capilla del Carmen, 
mosén Cristóbal, y la cofradía Sa Serena 
Majestat del Crist deis Mariners se 
complacen a invitar a todos sus socios 
y a Vinarós en general al oficio de las 7 

ENS CRSEM ! "' 
La setmana passada, de 1'11 al 15 de 
febrer, es va ce lebrar el primer curset 
prematrimonial d'aquest any 2008 
Nou parelles van assistir durant 
cinc dies al curset de preparació 
al matrimoni i acompanyats per 
cinc monitors van reflexionar sobre 
diversos aspectes de la seua futura 
vida com a casats. 
L'últim dia, amb cóc i mistela 
inclosos, van fer-ne la valoració i tots 
van coincidir que els havia ajudat a 
reflexionar i a preparar-se millar per 
al seu futur matrimoni. 
Felicitats a tots els novios 

a obrir, pero no havia vingut a Vinarbs; érem 
vi narossencs i familiars els qui havíem anat 
a veure'l a Fran¡;:a, estava molt malalt i, així i 
tot, els ulls li tornaren a brillar com si estigués 
veient Vi na ros, el se u poble i la se u a gent 
Va suportar la greu malaltia amb admirable 
serenitat i accepta que havia de faltar prompte 
amb gran resignació. 
La terra de !'ermita, el romer florit, l'aigua del 
port i sant Sebastia, el millar que vam trabar 
per portar-li, l'acompanyaran sempre. Sabem 
que ens estimava i recordava contínuament; 
natros també l'estimem molt! 
Gracies per l'exemple que ens has donat! 
Estaras per sempre en un raconet del 
nostre cor. 

Descansa en pau. 
La teua família de Vinarós 

palabras y acto de bajada del Cristo en la 
playa de Els Pinets, como todos los años. 
El acto dará comienzo a las 21.30 horas 
desde la parroquia, el próximo viernes 
día 29/02/2008. 

23 febrer 2008 

Clínica San Francisco de Vinaros 

Un agradecimiento inmenso para Mario, el 
veterinario de la Clínica San Francisco de Vinarós. 
Hace 1 O años que conoce a mi perrita y te quiero 
dar las gracias también en nombre de ella. Todos 
los veterinarios que estáis en esta clínica habéis 
sido elegidos de entre los mejores y las ayudantes 
unas personas maravillosas. 
Todos grandes profesionales y gran amor a estos 
seres que sólo saben dar cariño. 
Gracias a todos en mi nombre y en el de Samba. 

Mari Carmen Guarch 
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XXV años viajando con Caixa Vinaros 

Caixa Vinaros celebra su 25 aniversario organi
zando viajes alrededor del mundo cruzando el 
océano Atlántico con Argentina como objetivo 
esencial. El viernes por la tarde se presentaba 
en la sala de actos de la Fundació Caixa Vinaros 
la hoja de ruta del que puede convertirse en un 
viaje histórico si se tiene en cuenta la cantidad 
de público que asistió al acto de presentación. 
Sebastián Casanova, director de Caixa Vinaros, se 
trasladaba al año de inicio del primer viaje que 
organizó la entidad, 1984, una salida a Lleida 
que tuvo como motivación principal el ser un 
incentivo, "nos trasladamos tres autobuses a la Fira 
de Sant Miquel, fue una aventura mover a tanta 
gente en aquel tiempo'; recordaba Casanova. Tras 
este primer viaje, se programaron otros, como por 
ejemplo el que se realizó a Andorra, durante el cual 
la estancia se prolongó un poco más, "creo que hay 
mucha gente que quizá no hubiera podido viajar 
y, con Caixa Vinaros han tenido la oportunidad de 
visitar Méjico, Maruecos, Túnez o Egipto. Ha sido un 
acierto por parte de Caixa Vinaros. Lo que sucede 
que ahora somos nosotros los más mayores. Cuando 
empecé con los viajes, hace 25 años, era más 
joven y había gente mayor que entonces disfrutó 
mucho de estos viajes'; manifestaba el director 
de Caixa Vinaros, quien puntualizaba que este 
viaje a Argentina con motivo del XXV aniversario 
tenía unas connotaciones especiales, ya que este 

país es uno de los destinos más hermosos que 
puede ofrecerse en estos momentos, "sobre todo 
la Patagonia. Estuve a finales del año pasado y, por 
muchas diapositivas, fotografías o reportajes que 
puedas ver, la realidad supera la ficción . Es una 
auténtica pasada". Según informaba Casanova, 
las ventajas de este viaje, que se ha programado 
desde el 29 de noviembre al 8 de diciembre, 
radican en que se ha programado con Rural Viajes, 
que es una agencia de Marsans vinculada a otras 
Cajas Rurales, con lo que el precio establecido 
resulta más asequible, " la garantía, aparte de 
abaratar el precio, consiste en que es un colectivo 
muy grande que ofrece muchas seguridades". 
Casanova explicaba que para realizar el viaje a 
Argentin a se le ofrece al socio una subvención 
de 105 euros, el precio total del viaje se sitúa 
en 3.600 euros, con lo que el precio final para el 
socio de Caixa Vi na ros se sitúa en 3.495, "además, 
el consejo de Caixa Vinaros desea que no haya 
nadie que pueda decir que no ha podido ir a 
Argentina, así que vamos a realizar un préstamo 
con un tipo de interés muy bajo para que todos 
aquellos que quieran viajar a Argentina, puedan 
hacerlo". Para Casanova, el itinerario de este viaje 
está "muy controlado". Él mismo ha visitado los 
hoteles en donde estarán alojados los viajeros, 
"los aviones también son de Marsans, así que no 
habrá ningún tipo de problema". El objetivo del 
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Alicia Cosco/lana 

VIaJe, según apuntaba Casanova, es fomentar 
la convivencia entre los socios de Caixa Vinaros, 
"además de ser una entidad financiera, tiene otras 
misiones, como la Fundación, que realiza muchos 
actos culturales. Éste es un acto que se suma a 
esta dinámica y que le otorga un nuevo punto 
diferencial entre lo que es la banca tradicional de 
un pueblo y nuestra banca, que es del pueblo". 
Casanova indicaba que este viaje era el sueño de 
mucha gente. 
Por su parte, Manolo Molinos, presidente de la 
Fundación Caixa Vi na ros, opinaba que"esteviaje es 
muy interesante y está obteniendo una respuesta 
masiva. Afortunadamente, Argentina es un país 
en el que el español es muy querido, y pensamos 
que nosotros tenemos cabida y podremos 
disfrutar de una estancia en el sur de Argentina 
llena de placeres nuevos". Molinos apunaba que a 
colación de este viaje se había generado una gran 
expectación, "la gente ha respondido mucho. En 
principio es todo un éxito". 
Las personas interesadas en inscribirse, como 
recordaba Molinos, tendrán tiempo de hacerlo 
hasta este verano, "no es un viaje sencillo de 
organizar, y, por lo tanto, alrededor de este verano 
tendríamos que tenerlo todo cerrado". 
Hasta ahora hay alrededor de cien personas 
inscritas dispuestas a celebrar los 25 años de viajes 
de esta entidad volando hacia Argentina. 
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Xavier Flores 

El diumenge 8 d'agost de 1965, 
Salvador Dalí va visitar Vi na ros. La 
idea de portar-lo, en plenes festes del 
Llagostí i amb finalitat de promoció 
turística de la ciutat a escala nacional 
i internacional, va sorgir de Francisco 
José Balada, alcalde de !'época. Pero 
aconseguir que el genial pintor accedís 
a vindre no era tan facil. Balada es 
va encarregar personalment de les 
gestions i el va convéncer després 
d'una reunió entre tots dos celebrada a 
la casa del pintor a Portlligat, al nord de 
Cadaqués, que va ser declarada l'any 
1998 Bé Cultural d'lnterés Nacional. 
La persona encarregada d'anar-lo 
a buscar, a petició de !'alcalde, va 
ser Joaquín Simó, el fil conductor 
d'una historia de la qual recorda 
practicament cada detall. 

La visita a Cadaqués 
Les gestions de Francisco Balada per localitzar el 
geni van ser relativament facils. Gracies al president 
de la Diputació, José Ferrer Forns, !'alcalde va 
aconseguir una entrevista personal amb Dalí a la 
seua casa de pescadors de Portlligat, la seua única 
residencia estable, on trobava a"illament i pau per a 
pintar ion es va establir amb Gala l'any 1930. Explica 
Joaquín Simó que el mateix Dalí va obrir la porta a 
!'alcalde. "Sol o sombra?'; li va preguntar. "Sombra'; 
va contestar Balada. Van seure en un banc sota 
un para-sol. El lloc tenia evidents signes d'una nit 
anterior activa. El terra era pie de botelles i copes. 
Abans d'entrar en conversa, Dalí va oferir una copa 
de cava a Balada, que va acceptar. Va servir-lo amb 
una de les botelles i amb una de les. copes que hi 
havia a terra, que va netejar amb el seu bigoti (es 
diu que !'artista es posava pasta de datil al bigoti 
per tindre'l més dret), fet que va sorprendre !'alcalde 
vinarossenc. 

A Balada no li va costar convéncer Dalí. Assidu de 
la festa taurina, en part la decisió del pintor va ser 
positiva perqué la seua visita a Vinares coincidiría 
-diumenge, 8 d'agost- amb !'alternativa del torero 
mexica Juan de Dios Salazar, a qui tenia especial 
interés a veure tot i ser desconegut, possiblement 
-explica Simó- per l'amistat que tenia el pintor amb 
el pare del destre. A més, Dalí va posar tota una serie 
de condicions, moltes d'elles totes excentricitats, a 
les quals Balada va accedir. 
Es tractava de condicions ben peculiars: havia 
d'acudir en helicópter, volia menjar-se els llagostins 
crus a La Rosaleda, Les Camaraes ballarien al mig de 
la plar;:a moments abans de la corrida i el bou que 
Juan de Dios matés, s'havia de tirar al mar des de 
l'helicópter perque -repetía Dalí- "la sang del bou 
fara ressorgir els llagostins': 

En tornar de Cadaqués amb un "sí" com a resposta, 
Balada va explicar-ho als seus regidors. El Diariet de 
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va visitar Vi na rOs 
Les gestions de l'estiu de 1965 

1'1 d'agost de 1965 obria amb la carta de !'alcalde, 
que amb el títol "Un saludo excepcional" reprodueix 
alguns detalls de la trobada amb el pintor. Segons 
Simó, Balada va quedar impressionat per la 
personalitat de Dalí després d'aquesta visita. 
En cerca del geni. La recepció al Ritz 
Tot estava lligat. Dalí acudiría a Vinarós. Només 
faltava anar-lo a buscar. Joaquín Simó recordara 
sempre el día en que Balada li ho va demanar. Va 
ser un dissabte al matí, tot just iniciades les festes 
del Llagostí. Ell i !'alcalde sortien de missa, després 
d'un acte oficial. Balada el va conduir fins al despatx 
de l'alcaldia. "Tens molta feina aquesta tarda?'; li va 
preguntar. Simó va contestar que no. "Dones has 
d'anar a l'hotel Ritz de Barcelona a recollir Salvador 
Dalí': Simó record a que "e m va ca u re el món a sobre'; 
i li va contestar que una persona com ell no podia 
anar a buscar un personatge com Dalí, o que almenys 
no volia anar-hi sol. "Busca algú que t'acompanye'; 
va contestar Balada. Simó va pensar en Luis Franco, 
a qui va trucar des del mateix despatx. Franco no 
el va creure fins que es va posar al telefon Vicent 
Meseguer, i finalment hi va accedir. 

Més tranquil, Simó va anar a casa per dutxar-se i 
canviar-se. Recorda que mentre era a la dutxa, la 
seua dona el va cridar perque havia acudit Caries 
Santos, que s'havia assabentat de la notícia i tenia la 
il·lusió d'anar amb e lis a recollir Dalí. Amb el vistiplau 
de Francisco Balada, Santos es va unir a la comitiva 
vinarossenca. 

La calor del mes d'agost d'aquell any era asfixiant, 
i aquella tarda estava especialment accentuada pel 
vestit que havien de portar, com requería l'ocasió. 
Amb el taxi de Mulet, hores més tard van arribar a 
l'hotel Ritz de Barcelona, on estava Salvador Dalí. La 
recepcionista els va indicar la sala on els esperava 
el pintor. 

Simó recorda que Dalí estava assegut en un divan 
sostenint el seu bastó. "Vostés són els de Vinarós" 

-va preguntar-, i els va demanar passar i seure. A 
la sala hi havia americans i francesas, que Dalí va 
presentar a la comitiva vinarossenca. 

Quan el pintor es va interessar per !'expectativa que 
hi havia a Vinarós, Simó va explicar-li que la ciutat 
estava esperant ansiosa la seua arribada, amb un 
gran ambient i premsa nacional i internacional 
preparada per cobrir l'esdeveniment. Dalí no va 
amagar un gest de satisfacció. "Dones marxarem cap 
a Vinarós en barco'; va dir !'artista. Simó va intentar 
dissuadir-lo amb exit indicant que per arribar 
l'endema a Vinarós, havien de sortir de Barcelona a 
la nit. Acte seguit, Dalí es va dirigir en un perfecte 
francés al capita del vaixell per anul·lar el viatge per 
mar. 

Mentrestant, el pintor va presentar-los al pilot de 
l'helicópter Josep Soler Roig (Dalí l'anomenava 
helicopterman, perque tot i que solia treballar amb 
ell, de vegades no recordava el seu nom) i també el 
seu joier, que va comenr;:ar a mostrar-li alguns deis 
seus treballs. 
Soler Roig va aprofitar el moment per dir a Simó 
que no li semblava bé la idea de tirar el bou des de 
l'helicópter. En realitat no era la primera vegada que 
ho feia. El precedent va ser a la ciutat colombiana 
de Barrancabermeja, i el públic en va patir les 
conseqüencies, perque, mentre l'enlairaven, el bou 
va regar-los de sang.* La mateixa intenció va tindre 
a Figueres l'any 1961, quan pretenia esclafar el bou 
a la muntanya de Montserrat per deixar-hi una taca 
vermella. La tramuntana va fer que se suspengués 
un acte tan bestial.** 
Simó no s'ho va pensar dos vegades i va intentar 
convéncer Dalí que era millor no fer-ho amb un bou 
real, pero no ho va aconseguir. "Res, res, ha de ser el 
bou autentic'; va sentenciar el pintor. 

Soler Roig també va avisar Simó que anés en 
compte perque Dalí no solia pagar mai, i s'haurien 
de fer carrec ells de les despeses de qualsevol 
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Fotos: Col·lecció Joaquín Simó. Extretes del/libre de J. M. Palacio BoverTaurología de la plaza de toros, que publicara /'Editorial Antinea 

cosa que se li acud ís. 
De sobte, Dalí va d irigir-se a Simó per dir-li que 
anirien a sopar a un restaurant de la pla¡;a Reial 
anomenat Tarantas, ambla intenció de contractar el 
seu pianista per fer la cercavila anant a la pla<;:a de 
bous. Pensant que els tocaria pagar a ells el sopar 
i que possiblement no duien prou diners, Simó 
no hi va accedir, al·legant que tenien coses a fer a 
Barcelona. "Ho entenc'; va contestar Dalí, afegint 
que es retrobarien al Ritz a mitjanit. 

La negativa 
La comitiva vinarossenca va sopar aquella nit a Casa 
Bofarull. Moments abans de les 12 de la nit van 
tornar a l'hotel Ritz. Allí es van trabar amb el pilot 
Soler Roig, que els esperava. Moments després va 
arribar Dalí, que sen se dir res es va dirigir a !'ascensor 
i va pujar a l'habitació. Simó es va espantar, i va 
preguntar a recepció si passava res. El conserge el 
va tranquil·litzar indicant que el pintor no es trobava 
bé i que li havia dit que l'endema, a les 8 del matí, es 
trobarien per marxar a Vi na ros. Simó, Franco i Santos 
es van acomiadar de Soler Roig fins l'endema i van 
anar a dormir. Al di a següent, entre un cert enrenou, 
Dalí va aparéixer al Ritz signant autógrafs. Simó es 
va al¡;ar per saludar-lo, i rebent "una esbrafada de 
ginebra" que sortia del seu alé, el geni li va dir: "Ho 
sento, pero no vine a Vi na ros': El moti u era que el se u 
pilot, Soler Roig, i el seu soci no esta ven d'acord amb 
el que es pretenia pagar pel viatge en helicópter. 
Simó es va sufocar. "Senyor Dalí, a Vi na ros ja esta tot 
preparat per a la seua arribada i si es tracta d'una 
qüestió económica, es pot solucionar'; va indicar. 
Des d'una cabina de l'hotel, el mateix Dalí va trucar 
a Soler Roig i li va demanar que parlés amb Simó. 
Finalment, va haver-hi acord. 

Rumba Vinaros 
Solucionada amb una promesa la qüestió 
económica, Dalí va dir que marxaria amb un Cadillac 
i, en el moment de pujar al cotxe, va assenyalar el 
jove Caries Santos per dir: "Aquest vindra amb mi': 

*S'explica o lo web www.salvador
dali.net que Dolí va enviar al 
director del diari El Espectador 
un telegrama que deia: 'En mi 
homenaje celebrado en Figueres 
solamente el fuerte viento impidió 

la llegada del helicóptero, pero 
ruego transmita a Barrancabermeja 
mi agradecimiento por haber 
materializado el primer aerorapto 
histórico, el cual considero como 
un símbolo categórico del triunfo 

Simó i Franco, acompanyats del fotógraf de Dalí, 
van anar amb el taxi. Durant el viatge, l'helicópter 
pilotat per Soler Roig es va mantenir sempre a 
sobre deis cotxes des de Barcelona a Vinarós, un 
fet que va sorprendre Joaquín Simó, més si tenim 
en compte que a principis deis anys seixanta no hi 
havia a Espanya practicament cap helicopter. Es di u 
que, quan Dalí va arribar a la zona de I'Ebre li va dir 
a Santos que estaven passant pel riu Tajo. Només 
arribar al camping Balada, un Simó cansat i estressat 
per tot el que havia patit la tarda anterior, va explicar 
a !'alcalde les noves pretensions económiques i li va 
dir que a partir d'aleshores es fes carrec ell de Dalí 
i la seua comitiva. A partir d'aquí la historia és més 
coneguda. 
Una arribada "surrealista" 
A Vinarós tot estava preparat per a una "arribada 
surrealista'; tal com dictava el programa de festes 
del Llagostí d'aquell estiu. El pintor, que aquell 
mateix dia complia 7 anys de matrimoni amb Gala, 
havia de sortir amb barca de la platja del camping 
Balada. El trangol, pero, ho va impedir, i van haver 
d'anar en cotxe fins a la punta del moll, on va poder 
embarcar acompanyat de John Peter Moore, més 
conegut com el capita Moore, secretari personal 
de Dalí. Mentrestant, des de l'helicópter, el fill de 
!'alcalde, Tomas Balada, tirava flors. De la barca, 
Dalí va pujar a una carrossa adornada amb motius 
pesquers, entre ells una gran xarxa, i un seient de 
vellut, on va seure. L'anecdota la va protagonitzar 
José Sebastián Farga, que va agafar la xarxa i amb 
un rapid gest va embolicar literalment el pintor, fet 
que no li va agradar gaire, perqué acte seguit va dir 
al seu fotógraf que"aquests vinarossencs estan més 
bajos que jo". La carrossa, precedida de la música 
de La Alianza, es va dirigir cap a la pla¡;a on Les 
Camaraes van bailar i Dalí va ser obsequiat per la 
penya Diego Puerta. 

El torero Juan de Dios Salazar, que a penes es 
defensava a Espanya coma noveller pero que estava 
molt ben relacionat, amb bestiar de Sánchez Arjona 

de la verticalidad mística española 
encarnada en los dos grandes 
genios hispanos Juan de la Cierva, 
inventor del autogiro, y Narciso 
Monturiol, inventor del primer 
submarino. Salvador Dalí.' 

**Prueba de la verticalidad del 
misticismo español mi proyecto 
de, en vez del arrastre ignominioso 
de las corridas de toros, elevar a 
lo jondo de los cielos la rojísima 
sangre del toro en un helicóptero 

--------------~~--~----------------- ~------------------~ 

i Agapito García Serranito de segon matador, va 
prendre aquella mateixa tarda la iniciativa de mans 
del vene¡;ola Efraín Girón. Sal azar va tindre una tarda 
desastrosa, va ser molt xiulat pel públic i, de fet, 
no se li coneix que hagués protagonitzat cap altra 
corrida. Dalí, en canvi, va de manar que se li concedís 
l'orella i el president de la corrida, Francisco Farga, li 
la va concedir. 

Resso mundial 
És curiós que un home com Joaquín Simó, conegut 
a Vinarós per la seua afició a recopilar fotografies, 
no dispose de cap imatge de !'arribada de !'artista 
ni de les gestions al Ritz. El motiu és que el Joaquín 
Simó de l'any 1965 encara no era un aficionat a la 
fotografia. Ara, des de la perspectiva que atorga el 
pas del temps, s'adona de la importancia d'haver fet 
de cicerone de Salvador Dalí. 
Es di u de Dalí que era tan genial que, perno avorrir
se, havia de fer coses insólites i dir frases enginyoses. 
Pot corroborar aquest fet Joaquín Simó, que també 
assegura que el pintor tenia una gran capacitat per 
parlar amb diferents ti pus de persones. Era políglota 
i parlava amb normalitat en qualsevol registre, 
depenent de la situació. El fotógrafde Dalí va explicar 
a Simó que no era tan boig com semblava, sinó que 
era un gran treballador. A les 7 del matí comen¡;ava 
a pintar fins a les 12, i a partir d'aquesta hora era un 
altre Dalí, el que havia de relacionar-se. 

Tot i que finalment el bou no fou tirat de l'helicópter 
ni es va menjar els llagostins crus a La Rosaleda, la 
notícia de la visita de Dalí a Vinarós en plenes festes 
del Llagostí (que només feia dos anys, des de 1963, 
que se celebraven) va ser publicada als diaris d'arreu 
del món, a més d'aparéixer a TVE i el NO-DO, i el 
nom de la nostra ciutat i del llagostí de Vinarós va 
sonar amb més for¡;a que mai. Francisco Balada 
havia aconseguit el seu objectiu. L'Editorial Antinea 
publicara en breu un llibre de J. M. Palacio Bover que 
dura per t ítol Taurología de la plaza de toros i que 
dedica un capítol a !'arribada de Dalí, on explica al 
detall la historia. 

de La Cierva, la sangre ardiente del 
tótem de nuestro padre sacrificado; 
verticalidad de lo jondo de los 
mares y de la fuente de san Juan de 
la Cruz subir al cielo, ' hay que me 
mu, que me mu, que me muero~ 

San Juan de la Cruz. 
(El País 03/02/1985, extracte de 
l'article 'Misticismo del submarino y 
del helicóptero: de Salvador Ooll) 
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Concurs de llengua francesa sobre 
1Les fa bies' de La Fontaine 
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Editorial Antinea té el plaer 
d'invitar-vos a la presentació del/libre 

M0 Dolores Mira/les Estel/er, Oept de francés 

Una vegada més els i les 
alumnes de l'institut José 
Vilaplana que estudien 
francés com a primera 
llenguaocom a segon idioma 
van participar en el darrer 
Concurs de Producció en 
Llengua Francesa organitzat 
per I'Associació de Professors 
de Francés, l'lnstitut Fran¡;:ais 
de Valencia i l'ambaixada de 
Fran¡;:a a Espanya. 

Fontaine, qui, servint-se deis 
animals, satiritza la vanitat 
humana, l'egoisme hipócrita 
i deplora la maldat. 

que tindra /loe el día 29 de febrer, a les 

19:30, a la sala d'actes de la Fundació Caixa 
Vinarós 

L.'alumna de segon de 
batxillerat Cristina Reinoso 
va guanyar el primer premi 
amb l'adaptació des d'un 
punt de vista actual de la 
faula La Besace (L.'Aiforja). 
l'esmentada alumna va saber 
crear una nova faula amb 
el seu personal i original 
treball : Casting de défauts 
(Casting de defectes). 

Yeray lbañez Marco 
2° premi Redacció Sant Antoni 

Concurs Caixa Vi na ros 

Abrí los ojos . .. Vi un resplandor blanco, 
que al quedármelo mirando fijamente 
fue tomando forma del techo de una 
habitación, lo siguiente fue ver mi 
cuerpo lleno de tubos conectados a 
una máquina. Una sombra entró a la 
habitación gritando: -¡ha despertado!, 
¡Ha despertado!-. ¿Por qué tanto 
interés en mi despertar? Otra sombra 
dijo: -¡No lo puedo creer! Después de 
cincuenta años en coma.-
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Aquest concurs ha permés a 
l'alumnat conéixer l'escriptor 
francés del segle xvu, Jean La L'alumna premiada ambla seuo professora 

Un vinarocense gana un concurso de 
fotografía sobre Les Terres de I'Ebre 

Emili Fono/losa 

El vinarocense Joan Gil Raga ha ganado 
el premio especial a la mejor fotografía 
realizada en las comarcas del sur de Tarragona, 
correspondiente al concurso de fotografía 
paisajística de Les Terres de I'Ebre. 
No es la primera vez que Gil gana este 
premio, que se convoca en la población de 
L'Ametlla de Mar y es que este aficionado 
a la fotografía se distingue por ser todo 
un especialista en captar imágenes con 
objetivos muy potentes de la rica fauna que 
habita en el Delta del Ebro. 
Eljuradodel concurso ha remarcado el aumento 

de la calidad de las fotografías presentadas, 
consolidando este concurso como uno de los 
más prestigiosos de los que se celebran en estas 
comarcas catalanas. El concurso, organizado 
por los patronatos municipales de turismo de 
L.'Ametlla de Mar y de Deltebre, ha tenido un 
récord de participación, sesenta personas, que 
han presentado un total de 208 fotografías. 
El concurso otorga también premios a las 
mejores fotos hechas en L.'Ametlla y Deltebre. 
El jurado estuvo formado por Joan Puig 
(fotoperiodista) y Antonia Ripoll (profesora de 
la Escuela de Arte y diseño de Amposta. 

Más tarde, esas sombras, que 
habían tomado ya la forma de dos 
enfermeras, me informaron de mi 
triste realidad. Efectivamente, llevaba 
todo aquel tiempo en coma, desde que 
me llevaron al hospital tras sufrir un 
grave accidente de moto. También me 
enteré de que no quedaba ya nadie de 
mi familia en vida. La única mujer que 
venia a verme todos los días (enseguida 
comprendí que era mi madre) ya había 
fallecido hace unos cuantos años. 
Me costó un tiempo, pero finalmente 
tuve que acabar por aceptar mi 
situación. Al cabo de unos pocos 
días, ya podía moverme por lo que 
decidí marchar del hospital. Mientras 
salía de él, pensaba en cómo en los 
últimos años, antes de yo entrar en 
coma, la gente urbanizaba y construía 
enormes edificios sin dejar ni un mísero 
campo de cultivo. Y en como las viejas 
costumbres y tradiciones de Vinarós se 
iban perdiendo con el tiempo, ya nadie 
cantaba su bonito himno. Pero cuál fue 

mi sorpresa cuando al salir a la calle me 
vi rodeado de campos de cultivo en vez 
de edificios. También había pequeños 
grupos de gente con instrumentos 
tocando y cantando canciones 
relacionadas con el pueblo de Vinarós. 
Seguí andando y aún me sorprendí 
más cuando pase por delante de mi 
antiguo instituto, y observe que en vez 
de estar el "Leopoldo Quera/" había 
campos de judías, coles... y donde 
estaban lo edificios de colorines que 
yo mismo había visto construir ahora 
habían enormes algarrobos y nogales. 
Durante el camino hacia la playa 
seguí observando lo mismo: extensos 
campos de cultivo con pequeñas casas 
salteadas desde las cuales se oían 
personas cantando el himno. Cuando 
llegué al mar me encontré con una gran 
extensión de arena sin paseo marítimo, 
y montones de pescadores arreglando 
sus redes para salir a trabajar. 
Ya no podía aguantar más, me acerqué 
a uno de ellos y le pregunté que es lo 

que estaba pasando. Me explicó que 
un buen día todas las bolsas del mundo 
cayeron en quiebra, y aquello a lo que 
llamaban economía se fue al garete. 
Ya no existía el dinero ¿para qué iba a 
servir? Ahora en vez de con monedas 
se pagaba con naranjas. Lo que me 
recordó la bolsa de mandarinas que 
mis enfermeras me dieron al salir del 
hospital. Con dos de ellas pagué la 
comida y me comí otra de postre. Mis 
amigos los pescadores me aconsejaron 
que las que sobraban las invirtiese 
en el único banco del pueblo, que no 
era otro que la citrícola de Vinarós. 
También me contestaron a mi mayor 
pregunta: ¿porque la gente cantaba 
el himno? Al ruralizarse todo, la gente 
había vuelto a las antiguas costumbres 
y tradiciones. 
Y allí me quedé con mis amigos los 
pescadores, en un mundo que me 
gustaba mucho más, sin especulación 
urbanística y cantando: "cantem 
vinarossencs, cante m a Vinarós .. . " 
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CULTURA 
CRONIQUES VINAROSSENQUES (2) 

Vi na ros el 1886 (1) 
Ramón Puig 

El 1886 era un any liberal amb Práxedes Mateo 
Sagasta al capdavant del govern i el cossi del 
Fabra ben situat a Castelló després d'haver girat 
al liberalisme just abans del relleu de govern. La 

conjuntura no era óptima peral sector conservador 
i les eleccions municipals reflectiren aquesta realitat 
amb una aclaparant majoria republicana. Deis 12 
candicats, 1 O van ser republicans. 

AJUNTAMENT DE L'l DE GENER DE 1886 

TITULARS 
Josep Escribano Ballester 

Angel Dozal López 

Aleix Que ro l Lázaro 

Antoni Escribano Gil 

Esteve ( ros Mate u 

Joan B. Pascual Esperanza 

Francesc Mira lles Giner 

Victoria Caballer Miralles 

Agustí Gonel Roca 
Bonifaci Caballer Gaseo 

Pau Tosca M ir 

Batiste Miral les Cervera 

Sebastiá Caballer Roso 

Vicent Adell Juan 

Sebastia Albalat Evangelista 

Sebastia Giner Miralles 

Josep Camós Gaudi 

Ara bé, no tots els republicans eren de la mateixa 
corda, en el quadre del nou Ajuntament hem marcat 
amb asterisc els regidors possibilistes que formaren 
coalició amb els republicans de mena. La condició 
social deis dos sectors esta ben especificada en 
la columna d'oficis. Els republicans benestants se 
situaven entre el conservadorisme -per la seua 
condició de propietaris- i el liberalisme -per la seua 
vinculació al comer<;:-, mentre que els republicans 
de mena constitu'len la burgesia emergent entre 
menestrals i botiguers. 
~activitat laboral del regidor republica Pau Tosca 
resultava ambigua classificada de paleta, tenint en 
compte que entre els anys 1872 i 1876 cinc cases de la 
seua propietatvan serocupades perla Milícia Nacional 
a canvi d'un lloguer acordat amb !'alcalde d'aleshores, 
Amado Vizcarro Sansa no, que ascendía a 512 pessetes 
i que no solament no li van ser abonades, sinó que la 
nova autoritat municipal, presidida pel conservador 
Salvador Masdemon Duran, li embarga les propietats 
atés que no havia acomplert amb l'obligació 
contributiva. 
El canvi de l'alcaldia en favor del comerciant Joaquín 
S. lbarra Guinart va trobar la solució al problema del 
pagament projectant la remodelació de la caserna 
militar que ocupava les dependencies del convent 

CARRECS AFILIACIÓ OFICI DOMICILI 
alcalde republica* propietari Raval de Calig 

tinent d'alcalde republica* exmilitar Sant Francesc 

tinent d'alcalde conservador comerciant Majar 

síndic conservador propietari 

reqidors conservador propietari SantTomas 

republica* comerciant 

republica* propietari 

conservador llaurador 

conservador llaurador Pont 

conservador propietari 

republica paleta SantTelm 

republ ica llaurador Sant Francesc 

republ ica comerciant 

republica comerciant 

repub lica cafeter Mera-av. Colo m 

republica corretger 

republica fuster Jovellar 

Victorí Fabra Gil Pantorrilles (Liucena 1818-Caste//ó 1893). O'ofici teixidor, 
fundador del Cossi i cap de la sempiterna nissaga Fabra. 

de Sant Francesc, per ubicar-hi la presó comarcal, 
!'hospital de la Caritat i el jutjat d'instrucció. Les 
obres s'ajustaren a la suma de 2.249 pessetes i foren 
adjudicades al mestre fuster Enrie Serralta Bayarri i, 
evidentment, al mestre d'obres Pau Tosca M ir. 
Les corporacions d'aquella epoca es trobaven lligades 
de peus i mans per la solidaritat que manifestaven 
amb els majors contribuents que van resultar els 
principals extorsionats per l'ocupació carlina i la 
posterior de les Milícies Nacionals. La inercia de les 
autoritats municipals respecte a la recaptació tributaria 
corresponia a la resistencia deis contribuents. De 
manera que qualsevol proposta d'emprendre les 
reformes i obres més urgents, no passava de projecte 
per manca de finan<;:ament. 
Així va succeir amb la proposta del tarragoní Antoni 
Guitiérrez de Pando, d'instal·lar l'enllumenament de 
gas en el centre de la ciutat. El mateix va passar amb 
la proposta del secretari municipal, Joan Bernalte 
Forner, de construir un mercat nou en l'espai central 
de la pla<;:a de Sant Agustí que deixés els laterals peral 
transit de baixada i pujada. 
La proposta del secretari, no obstant aixo, va meréixer 
una atenció especial ja que els planols provisionals 
elaborats pel secretari va ser enviats a l'emblematica 
Maquinista Terrestre y Marítima de Barcelona ambla 

proposta que !'empresa s'encarregués de l'explotació 
del mercat fins amortitzar els costos de l'obra. La 
resposta de la Maquinista fou demanar una memoria 
amb l'especificació deis productes que s'havien de 
posar a la venda i el volum de transaccions anuals 
per tal d'elaborar diferents projectes adequats a les 
necessitats reals del mercat. En arribar !'informe, 
!'empresa es desentengué del projecte adduint que 
l'escadussera activitat mercantil no justificava la 
contrucció d'un mercat, ni que es tractés d'un cobert 
de ferro. 

Patrulla de la Milícia Nacional, de la qua/ fou comandant de 
zona el vinarossenc Josep Rafels Garcia el 1875. 

CONSULTORÍA INMOBILIARIA FINANCIE.RA 
ARAGÓN 

COMPRA-VENTA INMUEBLES 
ALQUILERES 

HIPOTECAS - FINANCIACIÓN 1 OOo/o 
PRÉSTAMOS PERSONALES 

REUNIFICACIÓN DE CRÉDITOS 

¡ VEN Y VERÁS NUESTRAS OFERTAS ! 

HIPOTECA 1 00°/o 
MAS GASTOS 

LAS 6 PRIMERAS 
CUOTAS 
TE LAS 

ADELANTAMOS 

Avda. País Valencia. n° '-10- Bajos- VINAROS- te/: 964' 825 4'60 - móv. 692 029 4'85 



CULTURA 

S'amplia el fons d'Amics de Vi na ros 
Amics de Vinarós 

El matrimoni vinarossenc Carlos Palomo 
Redondo i Rosa Emilia Alegre, ha fet 
donació a I'Associació Cultural Amics de 
Vinarós de dos peces per ampliar els fons 
de l'entitat. 
En primer lloc, un flautí del segle x1x 
propietat de Julio Segura. Es tracta d'un 
flautí de campanya que conserva fins 
i tot la seua funda original en pell. El 
flautí té una inscripció, Prosper, que fa 
referencia a un compositor de música 
per a flauta, també del segle x1x. És una 
pec;:a important perqué no és habitual 
que arriben fins a nosaltres instruments 
amb aquesta antiguitat. 

. 11 - , ; . -
' , _.. .,--- --:;. ) . -. . .... ___ .. -~ -. -- __ , ___ .. ~~- ~ 

En segon lloc, un calvari d'ivori, de format 
menut, tallat d'una pec;:a, que representa 
Crist crucificat amb la Verge i sant Joan 
als seus peus. Esta guardat dins d'una 
altra pec;:a que representa una capella, i 
que permet tancar el conjUI¡t. 

24 

ExPostctó JAU ME/, el rei conqueridor 

Aquesta exposició pretén mostrar un 
relat on contextualitzar la figura d'un rei, 
els fets histories que van marcar el seu 
naixement, formació i regnat 
La mostra s'articu la en cinc capítols 
en els quals es realitza un recorregut 
tematic pels aspectes més destacables 
de la figura del rei Jau me 1: 
1. L'espai desitjat, que acostara als 
visitants les pugnes de les diferents 
potencies occidenta ls del segle x11 i x111 
per la terra d'Oc, espai limítrof anhelat 
pel qual es decidiría el mapa polític 
posterior després de dos grans conteses: 
la batalla de Las Navas de Tolosa i la 
batalla de Muret. La primera s'excusa 
amb la persecució de l'heretgia catar i 
la segona, su posa finalment el triomf de 
l'opció francesa, amb la mort de Pere el 
Cató Iic. 
2. L'ofici de cavaller, mostrara d'una 
manera molt grafica com s'organitzaven 
els cavallers, com es formaven, com 
lluitaven i com vivien. Així, els visitants 
s'aproximaran a la formació del rei 
Jaume 1, que sota la tutela de l'orde del 
Temple, va tindre una formació com a 
home d'armes, ambla professió religiosa 
com a estendard. 
3. Els fets, narrara aquells episodis 
més destacables de la vida de Jaume 
1, que ell mateix dictaría als seus 
escrivans per a la seua crónica, Llibre 
deis fets, llibre singular en el qual el 
monarca es va encarregar de perpetuar 
totes les seues conteses i gestes. 
4. Els amics del rei, realitza per la seua 
banda un recorregut per totes aquel les 
persones que van envoltar la figura 
de Jaume 1, des del seu naixement 
fins a la seua mort. Més d'una vintena 
de personatges de la historia gracies 
als quals, els visitants entendran 
les relacions, els triomfs i el context 
en general en el qual s'emmarca el 
protagonista d'aquesta exposició. 

S. les lleis, tanca el cercle d'aquesta 
exposició sobre Jaume 1, mostrant 
aquelles mesures que el monarca va 
impulsar amb la finalitat d'establir una 
serie de normes per a l'ordenació de la 
vida a la ciutat de Valencia (els furs) i tot 
el territori conquistat. 
Així dones, a través d'aquests cinc 
grans contenidors on acostar política, 
costums, fets histories, societat i regims 
jurídics, els visitants a la mostra podran 
dibuixar el context que va marcar la vida 
i la monarquía de Jau me l. 

Flautí del segle XIX 
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CULTURA 

La Societat Musical "La Alianza" convoca el Il Conrur~ 
so de Composición de Pasodoble Societat l\.1usical "La 
Alianza" con arreglo a las siguientes 

01 

02 

03 

04 

05 

06 

BASES 

Podrán participar todos los compositores que re
sidan en el territorio español o fuera de él. novel 
o profesional. 

La composición musical será en la modalidad de 
pasodoble, sin texto literario, e instrumentado 
para una plantilla habitual de banda, cuyo ins
trumental mínimo se relaciona en el punto nú
mero 1 O de estas bases. Deberá ser inédito con 
anterioridad al concurso. 

Los compositores participantes enviarán sus 
obras a la Secretaría de la Societat Musical "La 
Alianza", Paseo Colón, s/n, 12500 Vinarós (Cas
tellón), por medio de un sobre cerrado que ob
tendrá la partitura con su lema y el seudónimo 
del autor, así como otro sobre cerrado, en el que 
figurará en el exterior el seudónimo utilizado 
y en su interior, una fotocopia del DNI, como 
identificación del autor, junto con sus datos per
sonales, dirección, teléfono, etc ... Se tendrá que 
adjuntar una declaración jurada firmada ha
ciendo constar que la obra es inédita. 

Los compositores participantes enviarán CUA
TRO partituras de dirección y "particellas" de 
instrumentos. Tanto en soporte impreso como 
en soporte informático, se deberá acompañar 
con la grabación de la maqueta del pasodoble. 

Las composiciones podrán presentarse hasta 
el viernes 3 de octubre de 2008 y antes de las 
20.00 horas. 

El jurado estará compuesto por personalidades 
del mundo bandístico, quien seleccionará las 
cinco mejores composiciones entre todas las 
presentadas. Estos cinco pasodobles elegidos 
serán interpretados por la Banda de la Sodetat 
Musical "La Alianza" durante el concierto pú
blico que se organizará el dia 19 de octubre de 
2007 a las 12.00 horas en el Auditorio Ayguals 
de lzco de Vinarós. El fallo del jurado y entrega 
del premio tendrá lugar al finalizar este acto. El 

07 

08 

09 

10 

11 

12 
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fallo del jurado será inapelable. Será imprescin
dible que los cinco finalistas estén presentes en 
dicho acto. El resto de partituras no selecciona
das podrán ser retiradas por sus autores, duran
te los tres meses siguientes al fallo del jurado. 

La Societat Musical "La Alianza" se reserva el 
derecho de utilizar el pasodoble prentiado en 
material de grabación, así corno en cualquier 
acto que considere oportuno. 

La organización se compromete a su divulga
ción para su inclusión en los repertorios de las 
bandas de música. 

Se establece el siguiente premio: 
- Plinwr Prenlio 1 :500 eluos y placa 

Los hnali:o:.ta~ wnhiran una plm~a dcreditati-

Relación de "particellas" para la plantilla de la 
Banda de la Societat Musical ""La Alianza", y 
que deben considerar los autores de las obras 
presentadas al concurso: 

• Flautín 
Flauta 1"y2" 
Oboe 
Fagot 

• Clarinete Principal, 1 •, 2" y 3" 
Clarinete bajo 

• Saxo alto 
• Saxo tenor 
• Saxo barítono 

Violoncello 
Trompa en Fa 1"'. 2"\ 311 y 4a 

• Trompeta en SI b 1" y 2' 
• Trombón 1", 2" y 3" 
• Fliscomo 1 o y 2° 
• Bombardino en Do 
• Tuba en Do 
• Percusión 

Los autores se responsabilizarán de que no exis
tan derechos de terceros en las obras presenta
das, así como de toda reclamación que se pueda 
formular por derechos de autor. 

Cualquier caso no previsto en estas bases podrá 
ser resuelto por el jurado. El hecho de participar 
implicar la aceptación total de estas bases. 

Vmaros, febrero de 2008 

BRINDEM! JA ES POT FER A VINAROS 

AULA DE TEATRE 
REGIDORIA DE CULTURA 
INFORMACIÓ 1 PREINSCRIPCIÓ 

BIBLIOTECA MUNICIPAL, 
18-28 DE FEBRER 

Aró. ~ Vtn~rbs, 
teatre\'e~x-te! 



'Vinal'iJJ 

Col·legi 

SÓN ELFUTUR 

tH vi V'\ ~LA 
frov,Je vt0 iL\ 

NADAL 
El col·legi Divina 

Providencia va fer 
representació del Nadal, 

després de vacances. 
No es va poder fer en el 

seu día per impediments 
meteorologics. 

~ .. ~--
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PAU 
A l'escola vam recordar 
el Día de la Pau amb la 
lectura d'unes poesies, 
l'elaboració de murals i la 
solta d'una paloma. 

CRRNESTOL TES 
Com cada any va m recordar el Carnestoltes 
disfressant-nos i amb una xocolatada 



ViluJri¡J 

HANDBOL. 

Victoria y líderes 
Una gran afi ción ll evó en volandas al equipo 

Toni y Carlos (porteros), Pedro (8), 
Ce pedal (2), Ruben, Marc, Rafael, Sean (S), Alexey 
(1 ), Sasa, Joan (4), Serrano (2), Gabriel, Quique 
(8), Marc Sanz y Jesús (baja por lesión) 

No tenemos palabras para la cron1ca de esta 
semana, o más bien, no sabemos cómo empezarla, 
pero qué mejor que comenzar hablando de la 
afición. Fue el jugador número 8 en el campo, 
apoyó a su equipo, incluso cuando el contrario 
llevaba una ventaja de 5 goles. ¡Chapó, chapó! 
En segundo lugar, una segunda parte espectacular, 
todo el equipo jugó con garra y con muchas ganas, 
y sobre todo hubo calidad individual de juego. 
Resaltar que en los momentos difíciles saben sacar 
un partido tan complicado. 
El Politécnica fue un rival muy digno, que nos tuvo 
toda la primera parte contra la cuerdas. Pero aun 
así fue un "partidazo" de dos equipos totalmente 
diferentes en juego, pero con una calidad 
inmejorable. 
Somos líderes porque nos lo ganamos en la pista, y 
sobre todo en el vestuario, pues al salir al campo ya 
llevamos esa ventaja sobre el equipo contrario. 
Queremos resaltar nuestra nueva incorporación, 
Quique Andréu, que con su calidad demostró el 
porqué de sus referencias, no hubo dudas. 
Fue un partido muy difícil, ya que el viernes anterior, 
en el entrenamiento, se lesionó Rubén Ruiz, 
nuestro central. Y el sábado al poco de empezar, el 
partido Carlos Cepedal vio una injusta tarjeta roja . 
La verdad es que no era muy halagüeño iniciar 
un partido tan complicado sin sus dos jugadores 

; 

m~rato 
opUlar2008 

13 d' abril 

C. B. COSTA VINAROS U.P VA LE NCIA 

titulares. Pero el resto del equipo jugó con un nivel 
muy alto, pues no hay que olvidar que tenemos 
una gran plantilla. 
También tenemos que destacar que durante 
muchos minutos del encuentro jugaron en cada 
extremo Marc, Serrano y Gabi; y en un partido como 
éste, con tanta tensión, la verdad es que ni se notó, 
sino todo lo contrario. Estuvieron fantásticos. 
En resumen, "un partidazo". Y sobre todo son de los 
que crean afición, los que te gusta ganar de menos 
a más. 
Y ahora, a pensar ya el próximo sábado, que nos 
desplazaremos hasta Selesianos de Alicante. 
También será un partido muy difícil, pero tenemos 
que ratificar el porqué de nuestro liderazgo en este 
categoría. 
Y prepararnos para la otra final , ya que el 1 de 
marzo nos visita el Benidorm, 3° clasificado, y 
esperamos que el Llagostí Arena esté como el 
sábado anterior. 
¡Esperamos que no faltéis a tan importante cita! 
No queremos cerrar esta crónica sin anunciar que 
los próximos días 29 y 30 de agosto se celebrará 
el XV Torneo Ciudad de Vi na ros, Memorial Manolo 
Balaguer, en el que participaran los equipos 
Barcelona, Granollers, Puerto Sagunto y Vinaros. 
Un nuevo evento de este club, que quiere y desea 
llevar el nombre de Vi na ros al más alto nivel. 
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Gaspar Redó, cap d'esports 

El deporte local, de 
nuevo en la cumbre 

La columna deportiva de esta semana 
viene remarcada por la extraordinaria y 
portentosa actuación de la joven atleta 
local Alba Sánchez en los campeonatos de 
España de marcha en ruta celebrados en 
la localidad de Castro Urdiales (Cantabria), 
donde logró con todo merecimiento el 
segundo lugar y la medalla de plata en 
categoría promesas con una distancia de 
20 kilómetros. 
También merece destacar en baloncesto la 
espectacular victoria del equipo femenino 
CB Vinaros Viaonetti en Palma de Mallorca 
donde venció sobriamente al Joventut 
Palma por 62-71 , demostrando que aún 
sigue contando la lucha por la promoción 
a la División de Honor. 
Por último, el balonmano nos volvió a 
dar una gran alegría por la magnífica 
victoria conseguida la pasada jornada 
en el pabellón polideportivo municipal 
de nuestra ciudad al derrotar en una 
brillante exhibición de juego y fuerza nada 
menos que al líder de la competición UP 
Valencia por el resultado de 30-25, con lo 
que el equipo vinarocense se coloca en 
primera posición de la Primera División 
autonómica. 
Con estos importantes éxitos el deporte 
local se pone a la cabeza una vez más 
a nivel provincial, por lo que damos la 
enhorabuena a todos, esperando que con 
su ilusión, esfuerzo y trabajo hagan cada 
día más grande el deporte de nuestra 
ciudad. 

(~--
dia de la 
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FÚTBOL. Categoría 
FOTO da ni mandragora 

El Vinaros se acerca a la promoción 
El triunfo ante el Estive lla fue muy luchado en un terreno de juego impractica ble 

Vi na ros CF Estivella 

Vinaros CF: March, Motilla, Álex, 
Masip, Cristian, Ernesto (Marcos, 
min 66), Espinosa, Peiró (Alejandro, 
min 85), Agus (Martín, m in 83), 
Valentín y JJ. 
Estivella CF: Pauli, Toni, Sento, Javi, 
Alberto, Joseph, Marcos, lmanol 
(Hector, min 79), Luardo, Víctor 
(Agan, m in 65) y Ripio (David, min 
45) 

Goles: 
1 -O, m in 3 Alberto (p.p.) 

2- O, m in 82 Espinosa 

El Vinarós consiguió los tres puntos en un partido en el que la 
efectividad de los de San ti Forner fue decisiva. El encuentro empezó 
de cara para los blanquiazules, gracias a un mal despeje de un 
defensa visitante que finalizó con un gol en propia meta. Con el 1 
a O, el Vinarós controló el juego y su dominio aumentó mediada la 
segunda parte cuando el árbitro expulsó al defensa del Estivella, 
Toni. Finalmente, a ocho minutos del final del encuentro, Espinosa 
sentenciaba en un balón muerto en el área rival, consiguiendo el gol 
de la tranquilidad. Con este resultado, el Vinarós se afianza en la sexta 
posición, y sigue manteniendo ciertas opciones para colocarse en 
los lugares de play off a Tercera. Por su parte, el Benicarló ha podido 
escapar de los puestos de descenso gracias al punto obtenido en 
el campo del Almenara. 2 a 2 fue el marcador entre los de la Plana 
Baixa y el conjunto dirigido por Choco. 

VINRROS C.F. C.D. RODR 
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Rafael Marcos Simó 

Tanto el primer equipo como el juvenil, han 
sacado adelante sus partidos. En ambos casos 
la victoria otorga, entre otras cosas, la moral y 
tranquilidad para afrontar un fin de semana 
importante en cuanto a la entidad de los 
rivales y lo que hay en juego aparte de los tres 
puntos. 
En referencia al primer equipo, una vez se 
ha reencontrado con la victoria afronta dos 
salidas consecutivas. La primera frente al N u les, 
equipo revelación y que prácticamente toda la 
competición ha estado en plaza de promoción. 
Partido complicado pero que al igual que el 
que se jugó en el Puerto de Sagunto hay más 
a ganar que a perder. Los albiazules en una 
situación tranquila en la tabla a ocho puntos de 
las plazas de honor volverían a contar en caso 
de dar la campanada en el Noulas y la presión 
es de los demás. En la siguiente jornada se 
visita el remozado campo del Vall d'Uixó que 
con el relevo en la banqueta está saliendo 
poco a poco del pozo de la tabla y que no 
puede permitirse perder puntos y menos en su 
estadio. Dos salidas complicadas pero que se 
afrontan con moral y con la convicción que se 
sumará algún que otro punto. 
Por su parte, el juvenil hizo y muy bien los 
deberes, no dio opción alguna al colista 
venciendo por un contundente 1 - 6. Hoy tiene 
en el Cervol una prueba de fuego ante el líder. 
Partido que será vital para las aspiraciones 
tanto de uno como de otro. El Roda aventaja 
al Vi na ros en cinco puntos pero con un partido 
más. Una victoria local pondría el liderato al 
alcance de la mano mientras que una derrota 
daría prácticamente el ascenso al líder a pesar 
que la segunda vuelta no ha hecho más que 
empezar, pero la distancia que obtendría sería 
suficiente ya que equipos competitivos como 
mucho solamente lo son los seis primeros 
clasificados, por lo que recortar distancias es 
poco menos que imposible. La prueba está 
en que el juvenil sólo ha perdido un partido 
y aunque tenga un partido menos no es 
suficiente para situarse en plaza de ascenso. 
Los de arriba si no quieren perder el tren deben 
sumar semana sí, semana también y de tres en 
tres. Así que hoy tienes la oportunidad de ver 
un buen espectáculo de fútbol y goles en el 
Cervol. 
Volviendo a la preferente, en la parte alta pese 
al empate tanto Benicassim como Acero se 
mantienen en zona de promoción. Nules y 
Sant Jordi lo han aprovechado para acercarse 
peligrosamente y el Saguntino para ser más 
líder. La emoción está en la parte baja. El 
Estivella está décimo con 25 puntos, pero 
los colistas San Pedro y Traiguera tienen 21 
puntos. Los puntos cada vez son más caros 
y quien pierda dos partidos consecutivos se 
hunde y quien los gane toma oxígeno y más 
teniendo en cuenta que hay nueve equipos 
en esta franja de cuatro puntos y que en cada 
jornada hay enfrentamientos directos. En estos 
momentos Vilafamés, Traiguera y Orpesa son 
los tres equipos que van de cabeza al pozo y 
el resto van sacando la cabeza pero la situación 
irá cambiando de aquí al final con tantos 
equipos metidos en el avispero y con tan poca 
diferencia de puntos. 
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FÚTBOL. El Vi na ros CF ficha al delantero de origen brasileño Alisson 
Debutará el próximo fin de semana con el número 26 

Tras varias semanas de negociación, el club acaba 
de fichar para el primer equipo al delantero 
brasileño Alisson Patricio, procedente de la UD 
Almería. Se trata de un delantero con mucha 
calidad y gran potencia física, además de tener 
mucha calidad de cara al gol, tal como demuestran 
sus números de esta temporada, ya que ha jugado 
doce encuentros y conseguido 18 goles. 
Alisson Patricio nació el 31 de enero de 1986 en 
Crissiuma, una ciudad de Santa Catarina (Brasil). 
Su carrera deportiva la inició en el equipo de su 
ciudad natal, donde llegó a jugar en la Segunda 

División de Brasil. Hace ocho meses se trasladó 
hasta nuestro país, donde empezó a jugar en el 
Albox, equipo de la ciudad donde residía, que 
militaba en la Regional Preferente Andaluza. 
Pero enseguida fue fichado por la U.D. Almería, 
jugando hasta el momento en el fi lial C (Regional 
Preferente) por problemas burocráticos, donde 
ha conseguido 18 goles en los 12 partidos 
disputados. 
Se espera de él que aporte los goles que le faltan 
al conjunto de Santi Forner, con el fin de seguir 
optando a los puestos de promoción. 

Campeonato Regional Juvenil 

Extraordinario encuentro del equipo filial 

CD Salesianos Vi na ros CF 

Vinaros CF:Toni, Ovidio, Chus, Sergi, 
Carmona, Ernesto, Alberto, Johny, 
Wifredo, José Mari y Álex Cordero. 
También jugaron Raúl, Manolo, Riki 
y Cristian 
Goles: Wifredo, Raúl, Ovidio, Johny y 
Jose Mari (2) 

Sensacional partido el disputado por el equipo que prepara Sergi 
Morales en Borriana, donde realizó una extraordinaria exhibición de 
juego barriendo al conjunto local que bastante hizo con defender su 
área como buenamente pudo. A pesar de la lluvia de goles, uno de los 
más destacados fue el portero local, que sacó de debajo de los palos 
varios balones con sello de gol. 
Con esta victoria , el Vinaros Juvenil mantiene la segunda plaza, 
teniendo la gran oportunidad la próxima jornada de colocarse líder, 
ya que recibe en el Cervol al Roda de Castelló, que ostenta la primera 
plaza . 
El encuentro se disputará el sábado 23 a las 16 horas y se espera que 
el aficionado acuda al campo a animar al conjunto vinarocense. 

'\ .... { Federació Catalana 
rcea de Basquetbol 

~ Representadó "t/Ji Territorial de Tarragona 

DATA: 17 de marc; de 2008. 

HORA: vuit del vespre 

LLOC: Pavelló Municipal San! Caries de la Rápita. 

CONFERENCIANT: 

RAI SANTANA 

Entrenador VIAONETTI VINARÓS (Liiga femenina 2) 

TEMA: 

"Joc per conceptes pels equips de base" 

INSCRIPCIONS: 

Preu: 8 euros 

Les inscripcions caldra fer-Ies a la Representació Territorial de Tarragona , o bé en el mateix Uoc 
del Clínic , 15 minuts abans de l'inici del mateix. 

Aquest Clinic és villid pel pr3cticum deis cursos de Formació i de categoria 
Sénior, (primer i segon nivell ). 

Col -labora 
Club Basquet La Rapita 

Campeonato Veteranos Catalunya Sud 

El líder fue superior a los langostineros 

AVTortosa AVVinarosCF 

Vi na ros CF: Eric, Benja, Keita, Luis Carlos 
,Jaime, Jorge, Quico, Piña na, Santi, Salva 
y David. También jugaron Ferrá, Hallado, 
Vázquez, Abel y Belen. 

Partido complicado el que se le presentaba al conjunto que prepara Gilabert, 
ya que los tortosinos que están ostentando el liderato salían al terreno de juego 
del estadio municipal como claros favoritos. Y así fue, con un fútbol técnico y 
una inmejorable preparación física batieron de forma contundente al equipo 
langostinero, que sólo aguantó bien los primeros veinte minutos de juego en 
los que tuvo tres claras oportunidades de perforar la portería local, pero de 
nuevo la mala suerte impidió que esto ocurriera. En contrapartida, los locales 
marcaron inmerecidamente en un claro fuera de juego, y a partir de aquí la 
forma física empezó a hacer estragos en los jugadores vinarocenses hasta el 
punto de quedar a merced del conjunto de la capital del Baix Maestrat, que, 
sin duda alguna, mereció la victoria. 
La próxima jornada, el sábado 23 se jugará en el campo Cervol contra el Sant 
Jaume a partir de las 18 horas, después del encuentro del Vinaros Juvenil 
contra el líder, el CD Roda. 

Gracies a una unitat móvil, el camp del Cerval va estrenar marcador electrónic 
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BASQUET. ViaonettiVinaros Qum~ 

El Viaonetti Vinaros supera al Jovent Palma 
JOVENT PALMA VIAONETTI VI N AROS 

Victoria a domicilio del Viaonetti 
Vinarós en la Jornada 17 del Grupo 
B de Liga Femenina 2, aunque no sin 
esfuerzo. El encuentro, disputado en 
el pabellón mallorquín este sábado 
19 de febrero, se mantuvo todo el 
tiempo muy igualado, si bien las 
vinarocenses pudieron sacar partido 
de las ventajas obtenidas en el primer 
y tercer cuartos. 
El partido se inició con la ventaja del 
equipo visitante con un parcial de 16-
20, unos primeros compases que ya 
dejaban ver que las locales, novenas 
en la clasificación, no se lo pondrían 
nada fácil a las terceras clasificadas. 
El Viaonetti tiró del acierto en triples 
de Sagredo y Dimitrova, aunque no 
podían aprovechar que el Jovent sólo 
dispusiera de una de sus pívots (Nica 
Gemo fue baja). 
"A priori, nosotros teníamos que ser 
superiores en juego interior porque 
ellas sólo tenían una pívot, pero las 
nuestras tampoco estuvieron muy 
acertadas en este partido, y sólo nos 
salvó el buen juego de las aleros, 
porque el resto no jugó demasiado 
bien'; apuntaba el técnico de las 
vinarocenses, Ray Santa na. 
El segundo cuarto, 14-14, demostró 
que la defensa visitante hacía 
aguas, cosa que destacaba Santana: 
"en defensa estamos volviendo a 
cometer los mismos errores que al 
principio de la competición, a nivel 
individual somos un coladero y nos 
tenemos que poner en zona porque 

Rectificación 
del entrenador 
del Viaonetti 
Vinaros 

sino, no sabemos defender, fallan los 
conceptos y eso lo supo aprovechar 
el Palma, derrochando coraje e ilusión 
y sin dar el partido por perdido en 
ningún momento': 
Con todo, tras el descanso el Viaonetti 
supo volver a marcar distancias con 
un parcial de 19-24, una renta que 
mantuvieron con esfuerzo hasta la 
finalización del partido. Santana, sin 
embargo, no se ha mostrado muy 
satisfecho con el juego de sus pupilas. 
"Lo único positivo que saco de él es 

El Viaonetti Vinarós, reforr;at amb els pares de Blanca Gil, la waterpolista internacional. 
Vicent Gil i Francisca Sorli, dos exjugadors animant el Vinarós. 

que, aun haciéndolo mal, ganamos, 
pero no estoy nada contento con 
el partido, hemos demostrado que 
ya no somos el mismo equipo que 
conseguía 6 victorias consecutivas, 
que la actitud a nivel defensivo ha 
vuelto a ser la misma que al principio, 
y así no vamos bien': 
Radostina Dimitrova, con 19 puntos, 
y Laura Sagredo, con 17, fueron las 
máximas anotadoras del encuentro 
por parte del Viaonetti Vinarós. 
Santana destacaba el trabajo de Tina 

y Laura Gil, ya que ambas jugaron con 
molestias y posiblemente vuelvan a 
perderse los entrenamientos de esta 
semana, y el trabajo a nivel defensivo 
de Paola Prieto. 
La clasificación en el Grupo B de LF 2 
se mantiene esta semana, con un COP 
Crespi que continúa líder y un Don Piso 
Girona que perdía, sorpresivamente, 
este fin de semana ante el Viladecans 
Estrusal. El Viaonetti Vinarós se 
mantiene tercero, empatado a puntos 
con el Femení Sant Adria. 

El entrenador del Viaonetti Vinaros, del grupo B en 
Liga Femenina 2, Ray Santana, ha querido rectificar las 
declaraciones realizadas al finalizar el partido disputado 
este sábado, 9 de febrero, entre el Viaonetti y el COP Crespi 
Joventut Mariana, respecto a la actuación de la pareja 
arbitral durante el encuentro. 

hemos enviado ningún vídeo ni queja a la Federación, 
ni vamos a hacerlo, los nervios tras el partido me jugaron 
una mala pasada, y lo que quería señalar era que el club 
analizaría las imágenes de la actuación arbitral, pero de 
manera interna, no vamos a iniciar ninguna queja formal 
ante la Federación ni actuación de ningún tipo': 

Santana afirmaba este sábado que "mandaremos el vídeo 
a la Federación para que vean la actitud de los árbitros, 
porque así no se puede ir por la vida, creo que no nos han 
tratado igual a nosotros que al COP Crespi'; aunque ahora ha 
querido matizar dichas declaraciones. 
El entrenador del Viaonetti Vinaros ha indicado que "no 

El encuentro finalizó con la victoria del equipo visitante, el 
COP Crespi, con un marcador de 58-71 . Algunas decisiones 
tomadas por los árbitros durante el transcurso del partido 
fueron criticadas por el entrenador y miembros del Club, 
pero como ha señalado el propio Santana, "ellos no nos 
hicieron perder el partido, fueron nuestros propios errores': 

Armonioso JF, de la ganadería 
Gilabert-Cuenca, bronce en el 
Concurso Nacional de doma clásica 

r da :e jr 

El pasado fin de semana en el Real Club de Polo de Barcelona se celebró el Concurso 
Nacional de doma clásica. El semental Armonioso J.F. de la ganadería Gilabert-Cuenca 
obtuvo la medalla de bronce, por detrás del campeón de Cataluña y medalla de 
bronce del Campeonato de España, montado por el jinete Carlos Ventura. ¡Nuestra 
enhorabuena! 
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JUDO. Club de Judo & Jiu-jitsu Vinaros 

Campeonato de judo benjamín en N u les 
El pasado día 9 se realizó una competición 
de judo en el polideportivo de Nules en 
categoría benjamín de 9 y 1 O años, en la 
cual los yudocas locales hicieron un papel 
destacado. La competición fue de estímulo 
importante para nuevas ocasiones. 
Enhorabuena a los competidores. 

Menos de 26 kg y medalla de oro: 
EmiDomsa 

Menos de 26 kg y medalla de bronce: 
DimaMaican 

Menos de 30 kg y medalla de plata: 
Lucas Rey 

FUTBOL AME RICA. lronmans 

Los lronmans disputaron en Vi na ros el 
partido de LNFA2 contra los Valles Reds 

El pasado sábado 16 de febrero los 
lronmans disputaron en Vinares el 
partido de LNFA2 (Liga Nacional de 
Futbol Americano 2) contra los Valles 
Reds. 
Empezaron atacando los Reds frente 
a la defensa de los lronmans que supo 
aguantar hasta la yarda S la presión 
y evitar que los Reds anotaran. Una 
vez el balón en manos de lronmans, 
se notó la poca experiencia de los 
jugadores al no poder completar las 
jugadas de ataque frente a los casi 
20 años de historia del club visitante, 
esta ventaja se notó en el marcador 
en reiteradas veces. El nerviosismo 
del equipo local se apoderó de los 
jugadores y evitó cualquier posible 
remontada en el marcador. El 
partido finalizó con victoria para los 
visitantes quedando un mal sabor 
de boca en los lronmans aunque 
continuarán luchando en busca de su 

primera victoria. Quedan 6 semanas 
para el próximo partido frente a 
Cobras en Murcia, las cuales serán a 
provechadas por los lronmans para 
mejorar sus jugadas y formaciones 
y poder dar una sorpresa en Murcia. 
¡Ánimo a todos los jugadores! 
Desde aquí queremos invitar a 
cualquier aficionado al fútbol 
americano a que venga a apoyarnos 
frente a Cobras. 
Se informa que ya han empezado 
las clases de fútbol flag (fútbol 
americano sin contacto) para niños y 
niñas mayores de 7 años. Se imparten 
los sábados de 10.00 a 12.00 en las 
pistas de atletismo de Vinares. Se 
pueden apuntar niños y jóvenes de 
cualquier edad ya que se realizarán 
varios equipos infantil, junior y 
senior. 

Más Información en 
www.dubironmans.es 

Activitats esportives del cap de setmana 

DISSABTE, 23 .02.2008 

HORA E SPORT 
9.00 

16.00 BASQUET 
17.00 FUTBOL SALA 
18.30 FUTBOLSALA 
19.30 BÁSQUET 

DIUMENGE, 24 .02.2008 

HORA 
16.00 
18.00 

ESPORT 
BÁSQUET 
BASQUET 

DIUMENGE, 24 .02.2008 

HORA SORTIDA 

CATEGORIA 

JÚNIOR MASC 
SÉNIOR MASC. 
JUVENIL MASC. 
SÉNIOR FEM. 

CATEGORIA 
CADETFEM. 
JUNIOR FEM. 

PARTIT 
BASQUET AMB CADIRA DE RODES 

CB VINARÜS- GRUPO 90 PU<;:OL 
CALA MONTERO VINARÜS FS - FS ORPESA 

CALA MONTERO VINARÜS FS- AAW LA UNIÓN FS 

PARTIT 
CB VINARÜS- NOU INMOBLE CASTELO CBC 

CB VINARÜS- CB BURJASSOT EPLA 

ACTIVITAT INFORMACIÓ 

Pavelló Poliesportiu- Pista 2 
Pavelló Poliesportiu- Pista 1 
Pavelló Poliesportiu- Pista 2 
Pavelló Poliesportiu - Pista 1 
Pavelló Poliesportiu- Pista 2 

LLOC 
Pavelló Poliesportiu- Pista 2 
Pavelló Poliesportiu - Pista 2 

7.30 ROTONDA PASSEIG FORA FORAT LA FORADADA (dificultat mitjana- baixa) Sebastia Vidal, tel. 964 400 084 - Cal portar esmorzar i dinar 
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NATACIÓ. Club Natació Vi na ros- Cala Montero 

LLIGA INTERCLUBS 

El Club Natació Vi na ros participa en la quartajornada 
CN V. c. M 

El passat cap de setmana els components de 
les categories infantil, júnior i absolut es van 
despla<;ar fins a la Piscina Municipal de Vila-real 
per tal de competir en la quarta jornada de la Lliga 
lnterclubs. 
L'actuació deis nostres nadadors ha sigut discreta. 
Potser s'ha notat una mica la ressaca de carnaval. 
De totes maneres, s'han aconseguit 20 mínimes 
autonomiques, si bé cal destacar que S de les quals 
són noves mínimes assolides per primera vegada. 
Lara Guadix amb un temps de 2.30.87, obtenía la 

seua primera mínima en els 200 m lliures. Maria 
Garcia també assolia la mínima per primera vegada 
en els 800 m lliures amb un crono de 10.14.26. 
Noemí López l'ha obtingut en la prova de SO m 
lliures amb un temps de 29.44. Judith Sanz ho feia 
també per primera vegada en els 100 m lliures 
amb 1.09.63. Finalment, Didier Boucanssot també 
obtenía la seua primera mínima en els 400 m lliures 
amb un crono de 4.39.8S. 

d'Espanya (en els SO m lliures), s'ha quedat apoques 
decimes d'obtenir la seua segona mínima nacional 
en la prova deis 200m lliures. Deben segur que en 
properes competicions ho aconseguira. 
El s 19 nadadors que ens van representar van 
ser: Noemí López, Ana Roca, Maria Garcia, Marta 
Farnós, Judith Sanz, Alba Garcia, Nadia Simó, 
Arantxa López, Sílvia Barranco, Lara Guadix, Marc 
Rubert, Sergi lbáñez, Sergi Albiol, David Reverté, 
Marc Garcia, Pau Casanova, Didier Boucanssot, 
Marc Lorca i Aitor Sebastia. 

D'altra banda David Reverté, qui és fins ara l'únic 
nadador del club que té mínima per als campionats 

TENIS. Club de Tenis Vinaros 

Román Arslan y More Quixal, posibles participantes del torneo de liga 

Liga social de tenis individual 
De muy bueno podemos calificar el 
ritmo de inscripciones para la próxima 
liga de tenis individual, cuyo plazo 
termina el día 26 del febrero con objeto 
de realizar los emparejamientos de la 
primera jornada que dará comienzo el 
día 1 de marzo. 
Los jugadores inscritos hasta el 
momento de esta edición era de 30 
participantes, esperamos poder llegar 
a los cincuenta jugadores en los días 
que faltan para el comienzo de este 
torneo, uno de los clásicos anuales del 
Club de Tenis Vi na ros. 
El club hará entrega al inicio del torneo 

32 

de un bote de pelotas Dunlop. 
Por su parte, los componentes del 
equipo de tenis del Club, que tan 
brillantemente obtuvieron el ascenso 
a Segunda División en la pasada 
campaña, tanto en categoría mascu 1 in a 
como femenina, están siguiendo 
un intenso plan de entrenamiento 
con vistas a intentar como mínimo 
mantener la categoría y ver en su caso 
de intentar la machada del ascenso 
a Primera, lo cual no es tarea sencilla 
por el potencial y presupuesto de los 
equipos integrantes en esta Segunda 
División Autonómica. 

Agustí, San ti, Rafa, Manolo y Paco ''S'; participantes de la liga de pádel 

Liga social de pádel 
El próximo día 24 está previsto se 
jueguen los últimos partidos de esta 
interesante liga en la que se han 
producido pocas variaciones respecto a 
la información anterior, alguna derrota 
inesperada como la de Roda-Ruiz ante 
Quixai-Quixal, que les complica la 
lucha por el tercer puesto y poco más. 
La clasificación está como sigue: 
Stefan-A.Rodiei47,Moliner-Mormeneo 
36, Lletí-Ciavell 30, Ayza-De Luis 28, 
Zalama-J.Zapata 28, Fuster-Miralles 26, 
Roda-Ruiz 22, Roca-Terra 20, Zapata
Zapata 20, Quixal Quixal 18, Febrer
Febrer 16, Arnau-Arnau 16, Wendt
Verge 1 O, Prats-Fabregat 7, Sebastiá
Calduch S, J.Bas- A. Martínez 4, Piña na-

Beltran 3, Sánchez-Calderón O. 
El próximo día 29 de febrero como 
ya informamos, se celebrará la cena 
de clausura del torneo, a la cual 
animamos a participar a cuantos 
aficionados, hayan participado o no 
en el campeonato, quieran unirse 
a la celebración de un evento que 
siempre conlleva una buena dosis de 
hermanamiento entre los asistentes. 
En otro orden, se está ultimando la 
construcción del pádel de cristal, 
verdadera obra emblemática en este 
curso, la cual dará un toque más de 
distinción añadida, al ya de por sí 
imponente realce del Club de Tenis 
Vinaros. 
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ATLETISME. Club Esportiu Aigües de Vinarós ---El atletismo vinarocense, en el Campeonato Nacional de marcha 

Cinco atletas vinarocenses parti
ciparon el pasado domingo 17 
de febrero en la 77• edición del 
Campeonato de España de marcha 
en ruta en la ciudad cántabra de 
Castro Urdiales. 
Sobre un circuito urbano de 2 km, con 
el mar de fondo en todo momento, 
trascurrió la matinal atlética en la 
que la principal dificultad para los 
atletas fue el fuerte viento que reinó 
durante gran parte de la jornada. 
Una gran afluencia de público se 
volcó para animar a los marchadores 
y marchadoras que allí participaban. 
La jornada comenzaba con la prueba 
de 50 km masculino y durante el 
desarrollo de la misma fueron dando 
la sa lida al resto de las carreras, 20 

km absoluta masculina y femenina, 
1 O km juvenil-junior y S km cadetes, 
en estas dos últimas modalidades se 
disputaba también el Campeonato 
de España por autonomías. 
La prueba de 20 km femenina 
para la categoría promesa tuvo la 
representación vinarocense en Alba 
Sánchez Pablo del Medilast Lleida 
U.A. y Andrea Cabré Carceller del 
Club Esportiu Aigües de Vinares, 
fue una carrera emocionante que se 
disputó conjuntamente con todas las 
participantes del20, algunas que nos 
representarán en los próximos JJ.OO. 
de Pekín, Maria Vasco, Beatriz Pascual, 
entre otras, esta última que defiende 
los colores del Valencia Terra y Mar se 
impuso y fue la ganadora absoluta de 

la prueba. Alba Sánchez del Medilast 
Lleida U.A. junto con Rocío Bajo del 
Cuevas de Nerja marcharon desde 
los primeros kilómetros de la carrera 
conjuntamente en clara rivalidad, 
marcando un buen ritmo de carrera y 
muy destacadas del resto del grupo 
hasta que en los últimos kilómetros, 
Alba sintió fuertes molestias en su 
cadera y tuvo que bajar el ritmo 
entrando en meta en segundo lugar 
y proclamándose brillantemente 
subcampeona de España promesa 
de 20 km marcha, mientras su amiga 
y compañera de entrenamientos 
Andrea Cabré acabó en un meritorio 
quinto puesto nacional. 
También estuvieron en el 
Campeonato de España las cadetes 

El Club Esportiu, presente en el cross 
internacional Ciutat de Castelló 
El pasado día 1 O de febrero tuvo lugar en el 
emblemático circuito de tierra del Pinar del Grau 
la XXIX edición del Cross Internacional Ciutat de 
Castelló, organizado por el Club de Atletismo 
Playas de Castellón, en esta ocasión se disputó el 
Campeonato Autonómico en las categorías absoluta 
y escolar. 
Hasta allí se desplazaron algunos atletas del 
Club Esportiu Aigües de Vinares, para disfrutar 
del deporte que más les gusta en una soleada 
mañana, lo hicieron en la carrera de 1.000 metros 

de la categoría alevín femenina en la que hubo 
una numerosa participación de niñas de toda la 
Comunidad, 82 al final cruzaron la línea de meta y 
entre ellas nuestras más jóvenes representantes 
Laura Estevan y Elka Sanz, que entraron en octavo y 
noveno lugar respectivamente. En la prueba junior 
y veterano de 6.300 m también nos representaron, 
Javier Palau que acabó en décima posición con un 
crono de 00:22:23 en la clasificación junior y José 
Mari Queralt en sexto puesto de la categoría de 
veteranos con un crono de 00:20:54. 

Rebeca del Corte 

e us Pahlo-C/IJi' E sport. 1 A1gües del inarós 

del Club Esportiu Aigües de Vinares 
Sofía Limón (puesto 26) y Mar 
Estevan (puesto 33), ellas formaban 
parte de la Selección autonómica 
y Rebeca Carrasco (puesto 32) que 
hizo su mínima para participar en el 
acontecimiento y fue representando 
a su club al no ser incluida por la 
Federación en la Selección. Las tres 
representantes más pequeñas de 
Vinares se estrenaban en este tipo 
de competiciones, la emoción y los 
nervios del momento no jugaron a 
su favor, pero a buen seguro que se 
lo pasaron en grande disfrutando 
del ambiente y del momento, toda 
una experiencia y soñando en la 
próxima ocasión. Enhorabuena y 
éxitos para todas. 



Andrés Albiol 

Sebastián 'angelil/o' clásico pescador de sargos 

Semana y mar triste 
De nuevo otro periodo semanal malo para la mayoría de embarcaciones, como 
consecuencia de la inestable climatología, pues la gran borrasca procedente 
del mar afectó a todo nuestro litoral, con marejadas del este, levantes y xalocs. 
También arreció la lluvia haciéndose pertinaz la mayoría de jornadas. 
La pesca de arrastre, que aún es la menos afectada, a pesar del oleaje sólo 
2 ó 3 bous al día se quedaron a puerto sin poder salir a faenar. Las especies 
capturadas han sido la mayoría de fondos medios, ya que el temporal no les 
deja acceder a los caladeros más profundos de mar adentro. El langostino se 
subastó a una media de 30 €/ kg, calamar a 15, pescadilla de 6 a 13, caracol a 8, 
salmonete a 9, galera a 6, cangrejo, cintas y besugo a 4, jurel, aranya, congrio 
y morralla de 1 a 2. 
El cerco no pudo pescar hasta el miércoles, para llevar entre las cuatro traíñas 
300 cajas de sardina a 20 €/ caja (1 2 kg) y 200 de caballa a 14. 
Las barquitas de los artes menores sólo faenaron unas pocas la mitad de días. 
Un trasmal/ero llevó sepia a 9 €/ kg, dorada a 6 y palaí a 7. Un par calaron las 
redes muy cerca de la costa para atrapar sargos, que se vendieron de 4 a 9. 
Únicamente dos xarxers llevaron lenguado a 18. Y el que opera por lugares 
alejados y rocosos pilló en una ocasión gallineta a 21, golf a 15, pargo y dentón 
a 1 6, raya a 4 y corba y mamona a 4. 
Un palangrero se dedica con este arte de anzuelos a la extracción de lubinas. 
Se cotizan alrededor de 17 €/kg. 
Quedan pocos recolectores de pulpo roquero con cadufo, ya que la temporada 
se agota. Se valoran de 4 a 7 €/kg. 

El pescado, clave en la dieta infantil 
Resulta curioso que la mayoría de pequeños no suelen pedir pescado para 
alimentarse, pero en cambio, cuando se hacen ya mayores van tras los pescados 
y mariscos para degustarlos a base de bien, a pesar de que muchos son caros. 
Según datos del FROM la obesidad en niños españoles está creciendo por la 
mala alimentación. 
Un estudio llevado a cabo por dicho ministerio desveló que los niños españoles 
comen poco pescado, tanto en casa como en el colegio. El análisis en los 
comedores escolares dice que la media de ingesta es de 87 g repartidos 1,73 
veces por semana, por lo que es insuficiente y aconseja un consumo de tres 
raciones a la semana, como mínimo. 

SERVICIO PELUQUERÍA 

CANINA , ' 
C/ Angel, 24 · VINAROS 

23 febrer 2008 

Durant l'hivern és facil apreciar per la darsena portuaria o per 
aigües costaneres molt a prop de roques, penya-segats, etc., una 
au un poc xicoteta d'una coloració blanc grisenc, posada sobre la 
superficie del mar, que bé navega a flor d'aigua, o bé es cabussa a 
la recerca de peixets per a alimentar-se. Estes especies d'aus de la 
nostra fauna silvestre solen ser tímides i esquives. 
En castella se l'anomena zampullfn cuellinegro; en francés, 
grebe a cou noir, en anglés, black-necked grebe, i en alemany 
schwargha/stanche. El seu nom científic és Podiceps nigrico/lis. 
La seua mida és menor que els cormorans que també ronden pel 
port, o siga, no sobrepassa els 40 cm. 
La forma corporal és aerodinamica. El seu cap és mitja, amb 
el pie prim i apuntat. El coll, estirat. No té cua. Les potes tenen 
membranes entre els dits per a adaptar-se a la natació, ja que 
quan se submergix no mou les ales. 
El cos esta recobert de plomes. En l'estació estiuenca o de 
reproducció, el plomatge adquirix unes coloracions més vives, fins 
i tot els creix un ploman al cap de tons daurats, i el coll es fa mes 
negrós, pera després a l'hivern tindre este color fins als ulls. 
Fan parada nupcial per a atraure el sexe oposat i canten, en 
especial a la nit. El seu reclam és un lleuger "huit" i un balbuceig 
intens de quatre síl·labes. 
Són ovlpars. Nidifiquen en maresmes amb vegetació i bra~os de 
mar protegits. A vegades ho fan al costat de gavines. Els dos pares 
coven 4 o S ous blancs ambla calor corporal durant 21 dies. Si se'ls 
molesta els molt astuts cobrixen els ous amb herbes i se'n van, 
per a tornar una vegada haja passat el perill. Poden transportar els 
pollets a l'esquena nadant sobre la superficie. 
Són aus sedentaries 1 estan de passada a Europa. Hiverna en costes 
del Mediterrani, en especial pel delta de I'Ebre, etc. 
Porten una vida aquatica i s'alimenten de peixos i insectes d'aigua 
que atrapa quan se submergix, jaque pot aguantarfins a 50 segons 
sense respirar. Per eliminar la gran quantitat de sal que engulen, 
tenen unes gllmdules davall els ulls que la segreguen. 



lnformació pública i al~ament d'actes previes a l'ocupació obra: 
Assumptes tractats en la Junta 

de Govern Local 
"Carretera N-340, tram: variant de Benicarló-Vinaros" provincia de Castelló. 

S'informa que l'expedient i els plimols relatius a l'al<;:ament de les actes previes a l'ocupació 
deis béns i drets afectats per les obres del projecte de construcció "Carretera N-340. Tram: 
variant de Benicarló-Vinaros': es troben exposats en el tauler d 'edictes, al saló de plens, a les 
dependencies deis Serveis Tecnics i a la Biblioteca Pública, situada al carrer del Pilar, perque 
els interessats puguen consultar-los. 

del dia 18 de febrer de 2008 

Ordena ció de pagaments. 
Aprovació de la sol·licitud de Construcciones y 
Promociones Sarciat SL per a la revisió de taxes 
urbanes per escombraries. Així mateix l'al<;:ament de les actes previes a l'ocupació tindra lloc al saló de plens de l'ajuntament 

de Vinaros, entre el25 i 28 de febrer de 2008, en horari assignat a cada propietari en comunicació 
escrita . 

Aprovació de la sol ·licitud de Daniel Adell Adell 
per a la devolució de I'ICIO i de la taxa per 
expedició de llicencia d'obra menor. 

L'Ajuntament informa 

Ampliació de l'horari 
del parquing del C/ Pilar 

(Complex Miralles) 

GRATU"iT 

A partir del dia 
1 de febrer de 2008 

de dilluns a dissabte 
de 8.00 a 21 h 

Policía Local Vinarós 
Nota informativa: 

Se comunica a todos los comerciantes de Vi na ros que el 
horario de tirar cajas de cartón y papel son: 

Los martes y viernes a las 1 O horas. 

Queda prohibido tirar o depositar cajas de cartón o papel de 
alrededor de los contenedores subterráneos fuera del horario 
y fecha, debiendo dejarlo el mismo día y hora indicada. 

Lo que se comunica para su debido conocimiento. 

Edicte 

Procedimiento: Licencia ambiental de acuerdo 
con la Ley 2/ 2006 de S de mayo, de Prevención de 
la Contaminación y Calidad Ambiental 
Solicitante: Burguer Texas S .L. 
Registro de entrada: 14/01 /08 
Expediente núm.: 678 
Actividad: Bar cafetería y cruasantería sin 
ambiente musical 
Emplazamiento: avda. Tarragona 35, bajo 
izquierda 

De conformidad con lo establecido en el artículo SO de la Ley 2/2006, de S de mayo de 
Prevencrón de la Contaminación y Calidad Ambiental, el procedimiento de referencia 
se somete a rnformación pública por plazo de 20 días, para que las personas físicas 
o jurídicas , asociaciones vecinales y cuantos lo consideren oportuno, formulen las 
alegaciones que tengan por convenientes. 
El expediente se podrá examinar en el departamento de Actividades de este 
Ayuntamiento, durante las horas de 10 a 14 

La Regidoria de Medi Ambient informa: 

Agenda 21 Vinaros 
Estem creant una base de dades de persones 
interessades a participar en les diferents fases de 
I'Agenda 21 . 
Si hi esteu interessats podeu dirigir-vos a 
mediambient@vinaros.org, o bé als teléfons 964 40 
74 51 i 900 50 63 76, i deixar el nom i un número de 
teléfon de contacte. 
Volem escoltar la teua veu. Participa en I'Agenda 21! 

Aprovació de la sol·licitud de Sebastián Juan 
Roso pera la devolució de I' ICIO i de la taxa per 
expedició de llicencia d 'obra menor. 
Aprovació de la sol·licitud de Ramón Bravo 
Aragonés pera la devolució de I' ICIO i de la taxa 
per expedició de llicencia d 'obra menor. 
Aprovació de la sol ·licitud de Francisca Garriga 
Sancho pera la devolució de I'ICIO i de la taxa per 
expedició de llicencia d 'obra menor. 
Aprovació de la sol·licitud de Santiago Marcos 
Simó per a la devolució de la taxa per ocupació 
de via pública. 
Aprovació de la sol ·l icitud de Manuel Martín 
Almeida per a l'exempció de I'IVTM per 
minusvalidesa. 
Aprovació de la sol·licitud d'Enrique Sancho 
Gascón per a l'exempció de I' IVTM per 
minusvalidesa. 
Aprovació de la llicencia d'obres sol·licitada per 
Hortensia Vives Sales per l'ampliació i reforma 
d'habitatge unifamiliar al carrer deis Ameradors, 
núm. 7. 
Aprovació de la llicencia d'obres sol·licitada per 
Promohogar Castellón SL pera la modificació de 
projecte consistent básicament en l'obertura de 
portes al pati interior de la planta 1 a de l'edifici 
situat al carrer de Sant Joaquim i carrer d 'Aragó. 
Aprovació de la llicencia d 'obres sol·licitada per 
Sergio Selma Sanz per a la construcció de naus 
magatzem adossades i enderroc d'edifici al carrer 
projecte núm. 18. 

Eleccions a Corts Generals- 9 de mar~ de 2008 

Quan i com puc consultar el cens electoral? 
Els Ajuntaments exposen les llistes del cens electoral del 21 al 
28 de gener perqué qualsevol ciutadá o ciutadana interessada 
puga comprovar les seues dades personal s i, si escau, presentar 
una reclamació en dit termini. 
L'Oficina del Cens Electoral, una vega da resol tes les reclamacions 
que es presenten, elabora les llistes definitives deis electors amb 
dret a vot. Les llistes definitives estaran tancades i s'exposaran al 
públic el dia 1 de febrer. 

Com se sap on s'ha d'anar a votar? 
Els electors els noms deis quals figuren en aquestes llistes 
definitives del Cens Electoral reben al seu domicili una targeta 
ce nsal on constaran les dades relatives a la inscripció, la mesa i 
el local electoral on li correspon votar. 

Comes vota? 
Es pot exercir el dret de sufragi actiu mitjan<;:ant el 
vot presencial, a la mesa electo ral que corresponga, 
o mitjan<;:ant el vot per correu, previa sol·licitud a la 
Delegació Provincial de !'O ficina del Ce ns Electoral que 
es pot fer en qualsevol oficina de Correus de l 15 de gener 
al 28 de febrer. 
Els vo tants que no sápiguen l legir o que tinguen 
dificultats a l 'hora de votar poden anar acompanyats d'una 
persona de la seua confian<;:a que els ajude. De manera 
complementaria , aquelles persones amb discapacitat 
visual que coneguen el sistema de lectoescriptura braille 
i tinguen reconegut un grau de minusvalidesa igua l o 
superior al 33 per cent, podran util itzar el proced iment 
especial de vot accessible regu lat reglamentáriament. 

Qui pot votar per correu? 
Els electors que prevegen que el dia de la votació no estaran a 
la localitat on els correspon votar. 
Els electors que sí que estaran a la dita loca litat pero que 
prevegen que no podran personar-se al local electoral. 
Els espanyols que es troben temporalment a l'estranger una vega da 
efectuada la convocatoria i prevegen romandre en aquesta situació 
fins al dia de la votació, figuren inscrits en el Registre de Matrícula 
Consular coma no residents i ho sol·liciten expressament. 
Els espanyols residents a l'estranger i inscrits en el Cens Electoral 
de Residents Absents. 
Aquel ls electors que hagen sol·licitat votar per correu no 
poden votar de manera presencial a la mesa electoral que els 
corresponga el dia de les eleccions. 

Quan es vota? 
Els Col· legis Electorals estaran oberts de manera ininterrompuda 
des de les 9 del m a tí fins a les 8 de la tarda. 

Com s'identifica !'elector a la Mesa Electoral? 
Pera votar, l'elector haurá de presentar sempre l'original, encara 
que estiga caducat, pero mai una fotocopia, d'algun deis 
següents documents: 

>> DNI 
» Passaport -amb fotografía-
» Carnet de conduir - amb fotografía-

Quan es constitueixen les Corts Generals? 
El Congrés i el Senat es constituiran el dia i hora assenyalats en 
el Reia l Decret de convocatoria (publicat en el Butlletí Oficial de 
I'Estat de 15 de gener). 



~1 
L'Ajuntament informa 

SERVICIO DE TELEAYUDA MÓVIL "MOBILETEL" 
El Ayuntamiento de Vinaros, a través de la Conceja lía de Bienestar Social, informa de 
la inminente puesta en marcha del servicio de teleayuda móvil "mobi letel'; fruto del 
convenio de co laboración existente con la Mancomunitat Taula del Sénia, a fin de 
impulsar actuaciones en defensa y promoción de los intereses de aquellas personas en 
situación de dependencia. 
1. En qué consiste el servicio: La teleayuda móvil "mobiletel" es un servicio de atención 
las 24 horas del día durante los 365 días del año. El usuario únicamente tiene que 
pulsar un botón ante cualquier situación de emergencia para entrar en contacto verbal, 
manos libres, con los familiares, quienes atienden su demanda mediante un sistema de 
comunicación e informático específico. 
2. Destinatarios del servicio: Son destinatarias del Servicio de teleayuda "mobi letel" 
aquellas personas a las que por su avanzada edad, discapacidad, aislamiento social, les 
resulte de utilidad para poder continuar viviendo en su domicilio. 
3. Funcionamiento del servicio: 
El sistema consta de una unidad de alarma que lleva la persona (collar que se pone en 
funcionamiento presionando un botón). 
La presión del pulsador de alarma provoca la marcación automática de emergencia en 
el terminal telefónico, comunicando inmediatamente a la persona con sus familiares. 
El terminal telefónico, programado informáticamente, emite simultáneamente una 
llamada y un mensaje de texto al móvil de los familiares, indicando el motivo de la 
alarma: batería baja, batería agotada, inactividad (se detecta durante más de 14 horas) . 
El alquiler del equipo "mobiletel" es gratuito, pero para su funcionamiento se 
precisa de una tarjeta SI M. El coste de la tarjeta irá a cargo de los solicitantes del 
terminal. 
4. Presentación de solicitudes y documentación necesaria: 
Se requiere la siguiente documentación: 
1.- Fotocopia del D.N.I. 
2.- Fotocopia de la tarjeta de as istencia sanitaria 
3.- Informe médico en impreso que al efecto se facilita desde los Servicios Sociales del 
Ayuntamiento. 
4.- Tarjeta SIM desbloqueada (sin código PI N): de contrato con cualquier operador de 
telefonía móvil o de prepago. 
5.- Documento acreditativo de haber abonado la cuantía de 1 O € en concepto de fianza 
por cada aparato. 

Las personas interesadas deben dirigirse a: 
Equipo Social de Base Ayuntamiento de Vi na ros 

Plaza San Antonio, 19 bajos 
Tel. 964 45 00 75 

Maribel 5ebastiá Flores 
Concejal de Bienestar Social 

L'Ajuntament informa 
La Regidoria de Benestar Social us informa sobre la possibilitat d'utilitzar el 

servei de transport municipal adaptat 

Aquest serveí municipal es presta de manera gratu'ita, i va adre~at a: 
Persones discapacitades amb mobilitat redu'ida permanent. 
Persones amb mobilitat redüida transitoria (com a conseqüéncia d'accidents, 

intervencions, etc.) 
Possibles serveis: 

Serveis fixos: se sol·licitaran una sola vegada per a tata la durada del servei, 
i qualsevol canvi s'haura de notificar a COCEMFE. En aquest servei s'aplicaran les 
següents prioritats: ass isténcia a centres docents (escales, instituts, centres de 
treball ... ) i assisténcia a rehabilitació funcional, hospital, centre de salut, centres de 
día, etc. 

Serveis no fixos: se sol·licitaran amb uns dies d'antelació. Comprén l'assisténcia 
a consultoris médics, gestions, etc. 
Pera més informació i sol-licitud del servei pode u acudir a la Regid aria de 
Benestar Social, pla~a de Sant Antoni, 19, o trucar directament al teléfon 964 22 33 
20 de COCEMFE Castelló. 

La Regidoria d'lndústria i Comen; informa 

La Reg idoria d'lndústria i Comer~ informa que s'ha publicat I'Ordre perla qual 
es convoquen les ajudes relatives al Programa de Promoció de la Qualitat en el 
Comen; pera l'exercici 2008. 

Se subvencionen: 

>> Des peses corrents d'implantació de la norma UNE 175001 de Qualitat del Servei 
del Xicotet Comen;. 
>> Finan~ament pera la realització d'accions d'informació i difusió de la norma UNE 
175001, així com les tendents al foment de la cu ltura de la qualitat en el comer~. 

El termini pera presentar-hi sol·licituds finalitza el 28 de febrer de 2008. 
Més informació: 
Aedi-Afic 
Ajuntament de Vinaros-3r pis 

23 febrer 2008 

La Regidoria de Benestar Social informa 

PROGRAMA TERMALISME VALENCIA 

Objecte del programa 

Convocatoria de places pera l'estada i el tractament termal en els establiments 
balnearis de la Comunitat Valenciana dins del Programa de Termalisme 
Valencia de la Generalitat pera l'exercici 2008/2009. 
El programa es desplegara des del 15 d'a bril de 2008 fins al 14 d'abril de 
2009, en torns de huit dies de duració (sis nits) en establiments ubicats en la 
Comunitat Valenciana .. 
La GeneralitatValenciana contri bu ira al finan~ament del cost de les places amb 
una aportació maxima de 120 euros per pla~a a cada un deis/les beneficiaris/ 
aries del programa. 

Requisits 

-Persones de 65 anys o més. 
- Persones majors de 60 anys que siguen preceptores de pensions del 

Sistema de la Seguretat Social o de classes passives, 
- Persones discapacitades majors de 60 anys que tinguen una 

minusvlidesa igua l o superior al 33 o/o. 
Terminis de sol-licitud 

- Per als torns que se celebren des del mes de setembre fins al mes de 
desembre de 2008 i degenera abril de 2009, el termini de sol·licituds 
s'efectuara des de 1'1 de febrer fins al 31 de mar~ de 2008. 

lnformació i tramitació de sol·lictuds: Regidoria de Benestar Social (pi. de 
Sant Antoni, 19 baixos) o directament a les oficines PROP. 

Concejalía de Bienestar Social 
El Servicio Municipal de Atención a la Dependencia informa: 

Nombre del Procedimiento: Solicitud del reconocimiento de la situación de 
dependencia y del derecho a las prestaciones del sistema: 

Presentada la solicitud de reconocimiento de la situación de dependencia en 
cualquiera de los registros de los órganos administrativos especificados en la 
normativa vigente, el plazo máximo para resolver y notificar la resolución es de 
seis meses. Dicho plazo se ampliará a nueve meses si ha habido requerimiento de 
documentación por parte de la Administración. 
Las personas que se encuentren en esta situación, pueden dirigirse al Servicio 
Municipal de Atención a la Dependencia con la copia de la so licitud, para 
averiguar el estado de su expediente y/o formular la correspondiente reclamación 
administrativa. 

Para más información dirigirse al Servicio Municipal de Atención a la Dependencia 
del Ayuntamiento de Vi na ros, plaza San Antonio, 19. Tel. 964450075. 

Fdo: Maribel Sebastia Flores 
Concejala de Bienestar Social 

Regidoria de Benestar Social 

TARGETA DAURADA 

Es comun ica a les persones interessades que per problemes técnics no es procedira a 
tramitar les sol· licituds de la targeta da u rada fins a nou avis. Disculpen les molésties. 

La Regidoria d'lndústria i Comer~ informa 

La Regid aria d'lndústria i Comer~ informa que s'ha publicat I'Ordre perla qual 
es convoquen ajudes destinades a incrementar la competitivitat de la pi me 
comercial en 2008. 

Se subvencionen: 

>> Adquisició d'immobilitzat material pera imatge corporativa o equipament pera 
l'emmagatzemament, l'exposició i/o la venda del producte a comercialitzar 
» Vinculació a forma associativa 
>> Despeses corrents d'implantació de normes de qualitat UNE-EN-ISO aplicables al 
sector comercial 
>> Despeses d'obtenció del certificat emés per organisme competent 
>> Realització del diagnostic del punt de venda 
>> lnvers ions definid es en els estud is de diagnostic del punt de venda 
>> lnversions destinades a la implantació o ampliació de processos lligats a l'ampliació 
de la tra~abilitat en el sector alimentari. 

El termini pera presentar-hi sol·lici tuds finalitza el 28 de febrer de 2008. 
Més informació: 
Aedi -Afic 
Ajuntament de Vinaros-3r pis 



ESQUELES 
ESQU ELES cíJ' 

ir Rogad o Dios por el olmo de 

Francisco Jiménez Bautista 
Que falleció cristianamente en Vinares 

- el 16 de Febrero 2008, a los 65 años de edad. 

E.P.D. 
Sus afligidos: Esposa, hijos, hija, nietos, hermanos, sobrinos 

y demás familia ruegan una oración por el eterno descanso de su alma. 
Se celebrará una Misa el próximo Domingo 24 en 

la Iglesia Arciprestal a las 7 horas tarde. 

Vinoros, Febrero 2008 MAPFRE SEGUROS 

• 

El Diariet 

23 febrer 2008 

ANIVERSARIS cíJ' 

ir 1° Aniversario de 

Consuelo Aragonés Serret 
1919- 2007 

Que falleció cristianamente en Vinares el día 23 de Febrero de 2007. 

E.P.D. 

Su hermano, sobrinos y demás familia le recuerdan con cariño y 
ruegan uno oración por el eterno descanso de su almo. 

Se celebrará una Misa Aniversario en la Iglesia Arciprestal 
hoy Sábado 23 a las 7 horas tarde. 

Vinoros, Febrero 2008 

PUBLICITAT 

Ü FUNERARIA JULIAN ~ 
\:.:!:) TANATORIO SAN SEBASTIAN ~ 

Frente Plaza de Toros Vinaros 

TELÉFONO 24 HORAS 
964 41 09 09 
Móvil 608 66 20 39 

AGENCIAS EN TODA LA PROVINCIA 
SERVICIOS PARTICULARES Y DE COMPAÑÍA 
PRESUPUESTO SIN COMPROMISO 



23 de febrero 

24 de febrero 
25 de febrero 
26 de febrero 
27 de enero 

28 de febrero 
29 de febrero 

Ajuntament 
Aigües de Vinarós 
Ambulatori 

Biblioteca 

Casal Jove 

Contribucions 

Cultura 

Creu Roja Vinarós 

VALLS 

MATE U 
TORREGROSA 

MARTÍNEZ 

FERRER 

ROCA 
GUIMERÁ 

Ecoparc 1 Recollida de mobles 

Emergéncies 

Emergéncies ambulancia 
Ermita de Vinarós 

Escola d'Art 

Escola de Música 
FPA 

Gas buta 
Guardia Civil 
Hisenda 

Hospital (centraleta i habitacions) 
Hospital (cita previa) 

lnfodona 
lnformació i Turisme/OMIC 

INSS (Seguretat social) 

ITV 
Participació Ciutadana 

Patronal d'Esports 

Patronal de Turisme 

Policía Local 

PROP 

Radio Taxi Vinarós 

Recollida d'animals perduts 

Registre civil 

Registre de la propietat 
SERVEF (Oficina d'ocupació) 
Serveis Socials 

HORARI DE MISSES 

zona turística nord 

c. Sant Francesc, 103 
av. Uibertat, 9 

av. País Valenciá, 15 
pi. Sant Antoni, 39 

c. Sant Francesc, 6 

pi. Parroquial, 11 

964 40 77 00 
964 40 77 67 
964 45 34 00 
964 45 95 90 
964 40 03 14 
964 45 47 52 
964 40 79 61 
964 45 94 64 
964 40 78 03 

112 
670 00 89 32 
964 45 68 47 
964 45 38 02 
964 45 62 03 
964 45 30 44 
964 44 11 24 
964 40 71 40 
964 40 22 11 
964 47 70 00 
964 47 71 60 
964 45 64 52 
964 45 33 34 
964 4513 50 
902 12 00 13 
900 50 63 76 
964 45 46 08 
964 45 52 53 
964 40 77 04 

964 456 234 / 012 
964 45 51 51 
964 45 00 07 
964 45 28 77 
964 45 18 14 
964 45 0516 
964 45 00 75 

Parroquia arxiprestal de I'Assumpció: Laborals: 9.00 i 19.00 h. 
Festius: 9.00, 10.30, 12.00 i 20.00 h • 
Convent Divina Providencia: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h 
Parroquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 
19.30. Diumenge: 9.00, 11 .30 i 19.30h 
Sant Roe: Dissabte: 20.30h Quliol i agost) 
El Carme deis Mariners: Festius: 10.15 h 
Residencia de Sant Sebastia: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h 
Església Evangélica (St. Josep 69): Diumenges: 11 .00 h, Dimarts 
estudi biblic: 20 h 
Església Evangélica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 18.00 h 

TRENS A BARCELONA 

AUTO BU SOS 
• VINAROS- BARCELONA 
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15 
BARCELONA- VINAR OS 
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21 .30. 
Dissabtes: 11 .00, 16.30 i 21 .30 Diumenges i festius: 11 .00 i 21 .30. 
Parada: Av. Llibertat 
Confirmeu sempre l'horari al telefon: 902 11 98 14 · HIFE 

• VINAROS-CASTELLO 
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital) 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso) 
Tots els autobusos surten 1 O min. abans del pare de les Caterinetes 
CASTELL6-VINAROS 
Per autopista diari : 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, Picasso). 
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 (arribada Av. 
Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. Picasso) 
'Confirmflu l'horan al964 40 19 36 ·AUTOS MEDITERRÁNEO 

• VINAROS-MADRID 
Diari: 9.45 
Diumenges: 9.45 i 22.15 
MADRID-VINAROS 
Diari: 15.00 
Dissabtes: 1.00 i 15.00 
Parada: Av. Llibertat 
'Confirmeu sempre l'horan al teleton: 902 02 09 99 ·AUTO RES 

• VINAROS-SARAGOSSA 
Diari: 7.00 i 15.30 
SARAGOSSA-VINAROS 
Diari : 10.45 i 15.30 
Parada: Av. Llibertat 
'Confirmeu sempre /'horari al teleton: 902 11 98 14 · HIFE 
• VINAROS-CASTELLO (continua a Valencia) 
De dilluns a divendres: Vinarós 7.30, Castelló 8.45, Valencia 9.45 
Dissabtes: Vinarós 7.30, Castello 9.30,Valéncia 10.30 
• VALENCIA-CASTELL6-VINAROS 
De dilluns a divendres: Valencia 13.30, Castelló 15.00, Vinarós 17.00 
Dissabtes:

6
valencia 14.00, Castello 15.00,Vinarós 17.00 

• VINAR S-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 15.30, 
17.00, 18.00, 19.00 i 19.45 
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30 
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00 
TORTOSA-VINAROS 
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21 .15 i 23.15 
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05 
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05 
Parada: Av. Llibertat 
Confirmeu sempre /'horari al teléfon: 902 11 9814 • HIFE 

• VINAROS-ULLDECONA-STA. BÁRBARA-TORTOSA 
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÁRBARA-ULLDECONA-VINAROS 
De dilluns a divendres: 14.45 
• VINAROS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL 
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL -LA SÉNIA-ULLOECONA-VINAROS 
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30 
Parada: Av. Llibertat 

• VINARÓS (AV. PICASSO)- ST. MATEU -CA Ti · De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 
VINARÓS HOSPITAL ST.JORDI TRAIGUERA CANET LAJANA ST.MATEU XERT ANROIG CA TI 

8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella 
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20 
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella 
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00 

CATÍ • ST. MATEU • VINARÓS (AV. LLIBERTAT 1 CATERINETES) · De dilluns a divendres no festius ·AUTOS MEDITERRÁNEO 

CA TI ANROIG XERT ST.MATEU CANET LAJANA TRAIGUERA ST.JORDI HOSPITAL VINARÓS 
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10 

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00 

14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45 
Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00 

AUTOBUSOS VINAROS • BENICARLÓ • PENÍSCOLA 
• VINAROS (Església)-BENICARLO-PENÍSCOLA 

6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11 .00, 11 .30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21 .30 i 22.00 
'Eis autobusos surten 10 minuts abans del Pare de les Caterinetes 

AUTOBUSOS URBANS 
• ZONANORD 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinarós (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.20, 
9.00, 9.40, 10.20, 11 .00, 11.40, 12.20, 13.00, 13.40, 14.20, 15.00, 
15.40, 16.20, 17.00, 17.40, 18.20, 19.00, 19.40, 20.20 i 21 .00 
Zona nord (Deveses)- Vinarós (Església): 7.30, 8.40, 9.20, 10.00, 
10.40, 11 .20, 12.00, 12.40, 13.20, 14.00, 14.40, 15.20, 16.00, 16.40, 
17.20, 18.00, 18.40, 19.20, 20.00, 20.40 i 21.20 
DISSABTE, DIUMENGE 1 FESTIUS 
Vinarós (Av. Picasso per Llibertat)· Zona nord (Deveses): 9.30, 
10.40, 11 .50, 13.00, 16.30, 1740, 18.50 i 20.00 
Zona nord (Deveses)- Vinarós (Església): 9.50, 11.00, 12.10, 
13.20, 16.50, 18.00, 19.10 i 20.20 

PENÍSCOLA-BENICARL6-VINAROS (Av. Llibertat i Caterinetes) 
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11 .30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21 .30, 22.00, 22.30 i 
23.00. 'Tots els autobuses tenen parada a /'Hospital 

• ZONASUD 
DE DILLUNS A DIVENDRES 
Vinarós (Església)· Zona sud (Aiguadoliva): 8.20, 9.00, 9.40, 
10.20, 11 .00, 11 .40, 12.20, 13.00, 13.40, 14.20, 15.00, 15.40, 16.20, 
17.00, 17.40, 18.20, 19.00, 19.40, 20.20 i 21 .00 
Zona sud (Aiguadoliva per Colónia Europa)-Vinarós (Av. Llibertat): 
7.40, 8.40, 9.20, 10.00, 10.40, 11.20, 12.00, 12.40, 13.20, 14.00, 14.40, 
15.20, 16.00, 16.40, 17.20, 18.00,1840, 19.20, 20.00, 20.40 i 21 .20 
DISSABTE, DIUMENGE 1 FESTIUS 
Vinarós (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 9.00, 10.10, 11.20, 
12.30, 17.10, 18.20, 19.30 i 20.40 
Zona sud (Aiguadoliva per Colónia Europa) - Vinarós (Av. 
Llibertat): 9.1 5, 10.25, 11.35, 12.45, 17.25, 18.35, 19.45 i 20.55 

*Eis autobusos cap a la zona sud surten 5 minuts abans del Pare de les Caterinetes 

VINARÓS-BARCELONA SANTS BARCELONA SANTS-VINARÓS VINARÓS A CASTELLÓNALENCIA DE VALENCIA- CASTELLÓ - VINARÓS 

7.10 Regional Diari 8.00 Arco Diari 7.20 Regional De di. a dv. 10.00 10.43 Arco Diari 

11 .25 Arco Diari 9.10 Regional Diari 8.28 Regional Dissabte 10.35 11 .32 Regional Oiari 

14.31 Talgo Diari 10.30 Arco Diari 9.56 Arco Diari 13.08 13.52 Talgo Diari 

16.38 Arco Diari 12.00 Talgo Oiari 12.19 Regional Diari 15.05 15.51 Arco Oiari 

18.20 Arco Diari 15.00 Talgo Oiari 12.50 Arco Diari 16.10 17.10 Regional Diumenge 

18.36 Talgo Diari 16.30 Arco Diari 13.50 Talgo Diari 16.55 17.44 Arco Diari 

18.53 Regional Diari 18.30 Arco Diari 13.56 Regional Diari 17.15 18.01 Talgo Diari 

21.29 Arco Diumenge NO 19.17 Reg. Exp. Diari 16.48 Talgo Oiari 17.00 17.57 Regional Diari 

22.03 Arco Diumenge 18.58 Arco Diari 20.05 20.48 Arco Oiumenge NO 

19.03 Regional Diumenge 20.10 21 .02 Reg. Exp. Dissabtes NO 
Telefon de confirmació d'horaris: 902 24 02 02 20.57 Arco Oiari 20.35 21.20 Arco Diumenge 

~~~~ ~ 
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